
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:53:28) 
 
 Kolege poslanici, otvaram 12. sjednicu Prvog redovnog (prolječnjeg) zasijedanja u 2019. 
godini Skupštine Crne Gore 26 saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu saglasno Poslovniku Skupštine i 
dogovoru u kolegijumu predsjednika Skupštine i za dnevni red predložio jednu tačku i to Predlog 
odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Da bismo 
utvrdili dnevni red dozvolite da vas obavijestim da je poslanik Luiđ Škrelja predložio da se dnevni 
red sjednice dopuni sa tačkom Izbor i imenovanja. 
 Da li poslanik Škrelja želi da obrazloži predlog. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (31.07.19 19:54:13) 
 
 Gospodine predsjedniče, 
 Radi se o uobičajenoj izmjeni i dopuni i rokadama u Skupštini, radnim tijelima i zbog toga 
sam ocijenio neophodnim da završimo večeras ukoliko postoji proceduralna mogućnost za to a 
može da bude vezano i za predmetnu tačku dnevnog reda. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:54:34) 
 
 Hvala vam. 
 Stavljam na glasanje predlog poslanika Škrelje da se na dnevni red sjednice, ..... 
 Izvolite proceduralno reagovanje. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (31.07.19 19:54:47) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, mislim ovo obrazloženje, neću da ga komentarišem. 
Dakle, predsjednik Administrativnog odbora je dužan da kaže u okviru Izbora i imenovanja šta 
predlaže. I ja i on ovo dobro znamo zašto pitam. Ovdje ima čitav jedan set predloga koji se tiče 
podnošenja ostavki, je li tako, e pa neka nam kaže šta je tačno, neka kaže. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:55:21) 
 
 Hvala vam poslaniče Bulatoviću. 
 Izivolite poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (31.07.19 19:55:27) 
 
 Ja se uvaženim poslanicima izvnjavam i ovoj skupštini. Mislio sam da ste na stolu dobili te 
predloge za izmjene i razrješenja iz radnih tijela Skupštine Crne Gore. Samo to, može da bude, 
može, ali ja nemam... Molim vas ja sam predložio, izvinite povlačim tu riječ "može da bude", samo 
radna tijela Skupštine za sad što ja kao predstavnik Administrativnog odbora, to što ste dobili. Za 
sad ja ništa drugo nemam. Ne, sad nemam ništa drugo, ja se izvinjavam, radi se o izmjenama u 
skupštinskim radnim tijelima što je uobičajena procedura za svaki parlament na svijetu. 
 Stalnim radnim tijelima, pa imate, pročitajte tu nešto što vam se nađe. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:56:31) 
 



 Hvala vam, poslaniče Škrelja. 
 Poslanik Gvozdenović želi proceduralno reagovanje. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (31.07.19 19:56:37) 
 
 Mi smo na kolegijumu razgovarali oko toga i ispred DPS-a smo predložili da se dopuni i ova 
tačka dnevnog reda sa tačkom dnevnog reda gdje bi razmatrali sve ove stvari, a u slučaju da se 
usvoji ova odluka, postoji mogućnost da se izvrši dopuna rada radne grupe, da budemo vrlo 
precizni. Znači mi smo na kolegijumu, obećano je da će se sve završiti i da se neće vršiti nikakva 
opstrukcija nego da će se obezbijediti rad do 24 sata. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:57:18) 
 
 Hvala vam. 
 Izvolite procedura poslanik Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (31.07.19 19:57:24) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Nadam se da ćemo raditi onako kako smo se dogovorili, većina na kolegijumu, dakle da 
radimo u roku od tri sata da bude rasprava. Ako to nije moguće onda ću vas podsjetiti da 
Poslovnik kaže da se drugi akti raspravljaju objedinjeno u načelu i u pojedinostima do tri sata, što 
znači da ćemo svakako završiti ovu tačku dnevnog reda i molio bih vas da radimo u skladu sa 
Poslovnikom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 19:57:54) 
 
 Hvala vam. 
 Sada poštovane kolege, predlažem da se izjasnimo o predlogu poslanika Škrelje da se 
dnevni red dopuni tačkom Izbori i imenovanja. Izvolite. 
 Hvala vam. 42 poslanika su glasala, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
konstatujem da je Skupština prihvatila predlog.  
 Pozivam vas da se izjasnimo sada o predloženom dnevnom redu u cjelini. Stavljam na 
glasanje predlog dnevnog eeda u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. 42 poslanika su glasala, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je za sjednicu usvojen predloženi dnevni red iz saziva sa predloženom dopunom.  
 Prelazimo na dnevni red, a to je prva tačka Predlog odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju 
odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva. 
 Podsjećam da je Predlog odluke podnio poslanik Ivan Brajović. 
 Izvjestioci odbora su Miodrag Vuković Zakonodavnog odbora, Andrija Nikolić Odbora za 
politički sistem, pravosuđe i upravu. 
 Otvaram pretres i na pitanje sebi odgovaram da želim da dam uvodno obrazloženje. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani Crne Gore, nalazimo se na samom kraju 
proljećnjeg zasijedanja i moja namjera je bila, ona se ovako može obrazložiti, ovaj moj predlog za 
današnji dnevni red, da se omogući i dalji parlamentarni dijalog i da se pruži mogućnost svima koji 
to eventualno žele da učestvuju u radu privremenog odbora. 
 Kao što znate u ranijoj odluci rok za rad privremenog odbora kada on treba da završi svoj 
rad je bio 30 septembar. Kada sam to nekad predlagao na kolegijumu mnogi su mi rekli, a i mnoge 
druge kolege, da je to suviše dugo, očigledno se vidi da to nije dugo i za to sam mislio da nije 
dobro da mi 1. oktobra počmeno redovno jesenje zasijedanje a da smo završili sa terminom za 
održavanje i za rad ovog odbora, privremenog odbora za izborno i drugo zakonodavstvo. U tom 



smislu sam zaista bio motivisan tom željom da pruži mogućnost za dalje usaglašavanje jer je u 
pitanju materija koja nam je vrlo interesantna i želja da se što više ljudi uključi, odnosno poslanika 
uključi u taj rad i da dobijemo izmjene i dopune zakonodavstva, implementaciju svih predloga 
OEBS-a, ODIHR i sa parlamentarnih izbora 2016. godine izvještaja poslije tih izbora i poslije 
predsjedničkih izbora 2018. godine. 
 Nijesam to uradio po skaćenom postupku nego sam iskoristio svoje poslovničko pravo koje 
mi omogućava da poslije dogovora na kolegijumu zakažem sjednicu u roku kraćem od sedam 
dana i to sam uradio juče. Pri tom, da budem vrlo korektan predsjednik kluba Demokratskog fronta 
Milutin  
Đukanović i predsjednik posebnog kluba poslanika Aleksandar Damjanović su saopštili da oni 
neće glasati za ovo ali neće biti ni protiv i daju mi mogućnost da zakažem tu sjednicu poslije 
konsultacija sa njihovim klubovima koje je urađeno. Zato sam iskoristo to pravo i danas 
raspravljamo o tome. Hože li se biti želje, a već se pokazala, bili smo na Odboru za politički 
sistem,  pravosuđe i upravu, da se ovaj moja Predlog izmjene odluke nadogradi sa još nekim 
amandmanima, to ćemo danas čuti,očigledno postoji ta želja da imamo amandmane, sad već i 
Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu i amandman Demokratskog fronta. Ja sam se, 
komentarišući te amandmane opredijelio da prihvatim samo amandman koji se odnosi na izmjenu 
ovog roka, jer se on zaista odnosi na ono što sam ja predložio. Prihvatio sam ga i on je postao 
sastavni dio predloga ove doluke. 
 Ostale amandmane nisam želio da prihvatim kao predlagač jer sam želio da se o njima vodi 
rasprava i da se o njima izjašnjavate u Parlamentu. Mislim da je to korektno i prema ljudima sa 
kojima sam juče dogovarao zakazivanje sjednice i ja želim da se držim toga.  
 Ono što želim da kažem da ja zaista mislim, a to je u skladu sa svim mojim nastojanjima 
svo vrijeme od kada predsjedavam Skupštinom Crne Gore da se svi poslanici uključe u rad 
Parlamenta i u rad radnih atijela parlamenta. Tu su postojali svakodnevni pozivi ili poziv na 
svakom početku zasijedanja i mislim da smo uradili veliku stvar što je najveći broj poslanika zaista 
danas u Parlamentu, nisu svi. Ovo je mogućnost da se možda ti i koji nijesu do sad u Parlamentu 
uključe u rad privremenog odbora. Ja mislim da svako mogućnost za to treba iskoristiti. Pri tom 
želim da kažem vrlo jasno,  ozbiljna materija izmjene izbornog zakonodavstva. Ja sam na jednom 
okruglom stolu saopštio stav koji mi je saopštila služba da se, naravno odbor ne funkcioniše ako u 
njemu nema opozicije, jer kao što znate on je na paritetonom osnovu i ne može se, sedam 
poslanika ne mogu zakazati sjednicu za koju treba bar osam poslanika, a paritetan  osnov je 
sedam poslanika vladajuće koalicije, sedam poslanika opozicije u odboru. Pri tome upravo iz želje 
da se omogući da odbor funkcioniše uradio sam ovo, a na tom okruglom stolu sam saopštio 
sljedeću stvar - da mi je rečeno da su onaj dio poslanika vladajuće koalicije zajedno sa 
predstavnicima nevladinog sektora koji su angažovani u radu odbora i zajedno sa predstavnicima 
akademske zajednice koji su angažovani u radu odbora, zajedno sa stručnom službom Skupštine 
napravili značajane iskorake i u nekim slučajevima praktično pripremili predlog zakona. Naravno 
kažem to ne mogu biti predlozi zakona odbora ako se odbor ne sastaje. Bio sam kritikovan nakon 
tog okruglog stola, saopštavano mi je da to nije tačno, međtuim, ispostavilo se poslije iz razno 
raznih saopštenja i ostalih poslanika da to jeste tačno da se radilo u tom oboru, da je značajan 
napor urađen. Na ovaj način produžavanjem roka omogućavamo možda da se to zaista sad i od 
strane opozicionih predstavnika u tom odboru prihvati, unaprijedi, dogradi i da imamo ono što je 
poželjan stav, to nije eliminatorna mogućnost ali uvijek je načelan stav da je dobro da izmjene 
izbornog zakonodavastva završimo prije izborne godine. To je jedna stvar. 
 Druga stvar koju želim da vam kažem ovo ne znači da je naše izborno zakonodavstvo loše. 
O tome imamo potvrdu svih meritornih međunarodnih organizacija a da pomenem samo jednu, to 
je ODIHR. Predsjednika misije OEBS-a, ovdje, šefica misije OEBS-a ovdje gospođa Damiani mi je 
saopštila kad mi je  predavala Izvještaj ODIHR-a poslije parlamentarnih izbora da je to izvještaj 
koji sadrži najmanje preporuka. Ne moram da podsjećam da su izbori imali izlaznost 73,3%, ne 
moram da podsjećam na to da smo imali najveći broj posmatrača i međunarodnih i domažih 
posmatrača od referentuma 2006. godine, imali smo elektronsku identifikaciju birača itd. itd. Ali 
smo i pri privremenom izvještaju i u konačnom izvještaju saopštili da nikakvih problema 
nemamo,.da želimo da implementiramo sve te preporuke da bi dobili još bolje izborno 
zakonodavstvo u odnosu na ono što imamo. U tom smislu isto takav odnos imamo i prema 



primjedbama, eventualno izvještaju i dopunama koji je došao poslije izbora 2018. godine, 
predsjedničkih izbora. 
 Ja mislim da je i ovo način, ako usvojite ovu odluku što vam preporučujem, izmjena odluke, 
da je i ovo način da mi uradimo najbolju moguću stvar, da pokažemo otvorenost, da pokažemo i 
za one koji do sada nisu imali sluha za povratak u Parlament i u privremeni odbor da im ostavimo 
prostora da i oni učestvuju u tom  našem zajedničkom poslu jer svi naši međunarodni partneri su 
rekli - Parlament je jednio mjesto za razgovor, a da je taj privremeni odbor u stvari najbolji okvir za 
sumiranje predloga i definisanje predloga koji će se uputiti plenumu. 
 Ja ovom prilikom želim zaista da se zahvalim svima koji su i ovom što bi se reklo, da ne 
kažem tehničkom mandatu‚, nego zajedno poslanicima koji su na tome radili, stručnoj službi, 
predstavnicima nevladinog sektora i akademskoj zajednici na doprinosu koji su dali i da vas 
pozovem da zaista i kroz ovu raspravu pokažemo razumijevanje i želju svi zajedno da zajedno 
doprinosimo unapređenju našeg izbornog i drugog zakonodavstva. Hvala vam. 
 Proceduralno reaagovanje poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.07.19 20:07:42) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Moram da vas nešto ispravim, podsjetiću vas nešto, skoro smo bili na ovom sastanku 
Odbora za politički sistem, i vi dobro znate da su poslanici DPS-a pokušali na neki način da sakriju 
to da su oni formalni predlagači ovih amandmana koje su predložili inače kolege iz Demokratske 
Crne Gore i da  tek nakon mojeg insistiranja su se identifikovali kao konkretne osobe koje 
predlažu. To je njih sedam poslanika na čelu sa predsjednikom odbora, gospodinom Aprcovićem. 
Vrlo je bitno ovo da znamo i zato insistiram na tome zato što je gospodin Aprcović neko ko će 
sjutra da sjedne u stolicu predsjednika Opštine Kotor i da moram da kažem da me možda ovo čak 
više pogodilo kao poslanika i kao funkcionera jedne opozicione stranke nego sama činjenica da su 
nam se iza leđa događale mnoge stvari ovih dana.  
 Znači, predlagač i neko ko će najvjerovatnije danas da zastupa interese Demokratske Crne 
Gore ovdje je gospodin Aprcović novi gradonačelnik u Kotoru. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:08:54) 
 
 Hvala vam.  
 Vi znate odlično da ovo nije proceduralna intervencija, ali jeste neko pojašnjenje. Ne, niste 
me ispravili. Molim vas, ja samo govorim o Predlogu moje odluke, odnosno izmjena odluke koju 
sam ja predložio o tome sam govorio.  
 Ja sam samo rekao u konačnom kada Odbor prihvati, to postaju amandmani odbora. Znači, 
ja naravno mislim da je vođena određena aktivnost ovih dana i ja mislim da je dobro da se svi 
angažujemo na tome da imamo što kompletniju parlamentarnu raspravu i rad u radnim tijelima.  
 Poslanik Aprcović, proceduralno.  
 Izvolite. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 20:10:10) 
 
 Uvaženi, predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege poslanici,  
 Kolega Radunoviću, mi nismo ništa krili na Odboru za politički sistem. To su amandmani 
Odbora za politički sistem od jedan do deset. Definitivno ono što je rekao predsjednik Skupštine, 
kao predlagač izmjena i dopuna odluke, jeste da je pirhvatio amandman br. 1 Odbora za politički 
sistem, pravosuđe i upravu koji se odnosi na produženje roka kako je bilo u predlogu izmjena i 
dopuna odluke koju je on predložio. Rok je bio zacrtan sa 31. oktobrom. Međutim, Odbor je 
razmatrajući predložene izmjene i dopune odluke došao do zaključka da bi trebalo produžiti rok sa 



aspekta davanja prostora svim članovima privremenog radnog tijela da zajedno sa civilnim 
sektorom, sa nevladinim sektorom i sa akademskom zajednicom dođu do kvalitetnih rješenja 
izbornog zakonodavstva.  Tako da ovo jesu amandmani Odbora. Na žalost, kažem, vas nije bilo u 
Odboru dosta dugo da radite. Mi  poPoslovniku radu naše Skupštine imamo sedam članova 
Odbora i mi smo kao članovi odbora predložili ove amandmane. Ne vidim koji je razlog da sada i 
predložili plenumu da raspralja o njima. Mi smo okrenuli na odboru priču u potpuno drugom 
smjeru, političkom smjeru. Vi ste pričali o sporazumu za budućnost koji ste potpisali sa određenim 
političkim grupacijama još u aprilu mjesecu 2019. godine, pozivajući se na neregularnost izbora 
2016. i 2018. godine, zanemarujući ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:11:40) 
 
 Molim vas, poslaniče Aprcoviću, ovo nije procedura, vi ste odgovorili. Pa, nije procedura 
zaista moram da vas prekinem, dao sam vam preko minuta.  
 Znači, molim vas samo me saslušajte. Ušli ste u priče koje nije proceduralno reagovanje. 
Pojašnjenja radi: Tako je, na Odboru je definisano da su amandmane podnijeli poslanici DPS-a 
koji su članovi Odbora. Kad su ti amandmani usvojeni na odboru oni su postali amandmani 
Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu, a ja sam samo prihvatio jedan i objasnio sam 
zašto sam prihvatio taj jedan.  
 Molim vas sad, kao izvjestilac se javio poslanik Andrija Nikolić.  
 Nemojte čeka nas prilično interesantna zabava i dpustite mi, pomognite mi da vodim 
sjednicu normalno da vas previše ne upozoravam.  
 Izvolite, završite. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 20:12:40) 
 
 Ja samo da završim rečenicu. 
 Nisu to moji amandmani nego amandmani Odbora.  
 Evo to je tačka, završena priča. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:12:43) 
 
 Izvolite, poslaniče Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.07.19 20:12:52) 
 
 Poštovani predsjedniče Brajoviću,  
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Evo dužni smo da damo nekoliko napomena u odnosnu na ono što je bio meritum rasprave 
na Odboru za politički sistem, pravosuđe i upravu. Vi ste  već napomenuli dio te sadržine uz 
obrazloženje da ste inicirali produžetak roka za rad Odbora za izborno zakonodavstvo što je 
protumačeno kao  veoma konstruktivan predlog i mi smo ga dodatno nadogradili produžavajući taj 
rok do 15. novembra.  
 Što se tiče drugih, da kažem, detalja koje su amandmanskog tipa i koje treba upoznati 
javnost Crne Gore mi smo imali ambiciju da kroz ove amandmane uključimo sve političke aktere u 
sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva u Crnoj Gori. Ta naša ambicija je, da 
kažem, prensena na ovaj tekst i na ove predloge sa  kojima će crnogorska javnost biti upoznata, a 
krenuću, da kažem, od onog što je bio prijedlog sa vaše strane koji se odnosio na formiranje 
tehničke vlade. Tragom sporazuma za budućnost tzv. koji ste potpisali međusobno i našeg 
negativnog odnosa prama njemu uz obrazloženje da je on ustavno neutemeljen i politički 
neligitiman jer se traži formiranje Vlade građanskog jedinstva ili kako ste vi to, da kažem, 



intepretirali tehničke vlade sastavljene od tri grupacije na paritetnoj osnovi od opozicije koja je 
izgubila na izborima, od dijela nevladinog sektora koji nije učestvovao na izborima i od 
predstavnika vladajuće koalicije koji su pobijedili na izborima pa bi sad iz većine trebalo da pređu 
u manjinu, a u Ustavu smo zapisali da vlast koja ne proističe iz slobodno izražene volje građana 
na izborima ne može biti priznata.  
 Kao što vam je poznato takođe izbori u Crnoj Gori, i tu sam potpuno saglasan sa 
predsjednikom Parlamenta Brajovićem, odvijaju se tragom izbornog zakonodavstva koje je 
kvalitetno, koje svaki put nadograđivano u ovom Parlamentu i to je prepoznato od strane OEBS-a i 
ODIHR-a. Mi smo kroz ove amandmane kazali da želimo da prihvatimo sve preporuke OEBS-a i 
ODIHR-a koje se odnose na unapređenje izbornog procesa, sve bez razlike.  
 Dakle, kao što je poznato izbori su u Crnoj Gori priznati od strane svih relevantnih 
međunarodnih organizacija i nijesu institucionalno osporeni jer su izbori priznati tragom potpisanih 
zapisnika od strane opozicionih predstavnika na svim biračkim mjestima.  
 Dakle, to su elementi koji su nas rukovodili kada smo odlučivali o vašem predlogu povodom 
tehničke vlade. Takođe, predložili smo plenumu da se sve odluke u pogledu reforme izbornih 
zakona umjesto sa dvije trećine u Skupštini donose sa tri četvrtine u Odboru za izborno 
zakonodavstvo. Takođe, predloženo je da Odbor definiše model za obrazovanje nezavisnog 
nadzornog tijela za praćenje dosledne primjene usvojenih zakona i podzakonskih akata, te 
ostvarivanje prava i sloboda učesnika u izbornom procesu.  
 Eto mislim da je za ovo javljanje sasvim dovoljno,  a da će nam rasprava koju ćemo voditi 
na plenumu pomoći da izoštrimo naše političke stavove. Ponavljam još jednom ambicija vladajuće 
većine u ovom parlamentu Demokratske partije socijalista i  koalicionih partnera je bila da dio ovog 
procesa postanu svi relevantni akteri na političkoj sceni, uključujući parlamentarne subjekte, dio 
nevladinog sektora i one zainteresovane strane. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:17:09) 
 
 Hvala vam, poslaniče Nikolić.  
 Izvolite, ali molim vas samo da vam kažem i procedura i stavovi izvjestioca ulaze u vrijeme 
koje počelo da teče.  
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (31.07.19 20:17:28) 
 
 Da bi građani Crne Gore imali punu informaciju ko šta predlaže u ovom parlamentu. Imate 
Izvještaj skupštinskog Odbora za politički sistem u kome jasno stoji da je poslanik Boris 
Bogdanović iz Demokratske Crne Gore predložio devet amandmana koji su razmatrani, a pošto se 
on nije pojavio na toj sjednici odbora kolege njegove iz Demokratske partije socijalista su preuzeli i 
predložili, vjerovanto u njegovo ime i u ime Demokratske Crne Gore ili nove koalicije između 
Demokratske Crne Gore i Demokratske partije socijalista, predložili te amandmane. E, ako nije 
tačno neka Boris Bogdanović povuče ove amandmane. Ako ne postoji dogovor vas i  Demokrata 
gospoda iz Demokratske partije socijalista neka Boris Bogdanovi povuče ove amandmane. Evo 
imate Izvještaj ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:18:17) 
 
 Hvala vam, poslaniče Zogoviću. 
 Molim vas, u ime klubova su do sad prijavljeni: Nikola Rakočević, Milutin Đukanović, Ervin 
Ibrahimović, Andrija Popović i Goran Danilović.  
 Javlja se i Miodrag Lekić. Znam, ali morate izraziti želju da bih vas ja stavio tu, u redu. 
 Imate vrijeme ja predlažem da vas na pet minuta za uvodna izlaganja opomenem vodite 
računa da je malo vremena u ovom slučaju za manje klubove i da vodite računa o vašim 



kolegama.  
 Prvi riječ ima Nikola Rakočević, izvolite. 
 Neka se pripremi Milutin Đukanović. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (31.07.19 20:19:19) 
 
 Poštovani građani, već više od godinu dana traje priča o izbornom zakonodavstvu. 
 I to je i u svakoj demokratiji normalni proces od kad se završe izbori pa dok krenu novi, 
raspišu se novi, da se unapređuje izborno zakonodavstvo. 
 Dakle, OEBS odnosno ODIHR u svim državama svijeta koje posmatra kao posmatračka 
misija za izbore svima daje određene preporuke, svim državama da dodatno unaprijede njihovo 
zakonodavstvo.  
 Mi smo od početka bili posvećeni, veoma posvećeni razgovoru i dogovoru sa svim 
političkim subjektima u Crnoj Gori.  
 Upravo zbog toga, smo pokazali napor da sve ono što su bili sadržaji predloga i preporuka 
bilo koga i iz vlasti govorim o Demokratskoj partiji socijalista da saslušamo i uvažimo ukoliko je to 
zapravo imalo za cilj da ugradi odluku o formiranju odbora za dalju reformu izbornog 
zakonodavstva. Dakle, da u nju ugradi elemente koji će poštovati peporuke OEBS-a i ODIHRA, 
poštovati preporuke Evropske komisije i samim tim dodatno unaprijediti izborni ambijent i 
razmatranje ovog predloga akta uvaženog predsjednika Brajovića i amandmana koji su bili 
predmet rasprave na odboru. Upravo je to, ja se izvinjavam samo ako mogu da nastavim evo 
pokušao sam dva minuta pa ipak bi bilo dobro da ... 
 Dakle, ovo je samo nastavak pokušaja da sa svim političkim subjektima koji su spremni da 
zajednički sa vladajućom koalicijom razgovaraju o unapređenju izbornog zakonodavstva, a svjesni 
smo plremda da je to zakonodavstvo zaista dobro, što potvrđuje izvještaj ODIHR-a i izlaznost od 
preko 70%, odnosno 72 - 73% na parlamentarnim izborima 2016.godine. To pokazuje povjerenje 
koje građani imaju u izborni proces. Pa ipak mislimo da izborni ambijent u Crnoj Gori mora biti bolji 
i spremni smo da unaprijedimo izborne zakone i po mjeri evorpskih zakona i evropskih standarda. 
Sve preporuke koje idu u tom pravcu mi smo prihvatili. 
 Kažem, ponavljam, ovi predlozi koji se nalaze na današnjem dnevnom redu oni su zapravo 
samo nastavak takve prakse i takve naše želje.  
 Takođe, to morate znati da ne znači da sa bilo kim koaliramo, vi znate da smo mi Odbor na 
prvom mjestu dogovorili sa svima u koaliciji prije svega sa Demokratskim frontom kao najvećim 
opozicionim subjektom i tada smo kazali, vrata su širom otvorena za sve one koji žele da dođu i 
ponovo da razgovaraju sa nama. 
 Dakle, koalicija nema nikakvih ni u najavi mi smo sa našim koalicionim partnerima veoma 
zadovoljni i nećemo ih mijenjati. Posebno imajući u vidu da povjerenje svim partijama koje su u 
vlasti rapidno raste  i diretkore imat ćemo nekih 45% vjerovatno odnosno 45 mandata tamo 20-te. 
U svakom slučaju nema nikakvih koalicija.  
 Ovdje razgovaramo o tome da nam je nasušno potreban dijalog  među svim subjektima 
političkim i u opoziciji i u vlasti. Upravo zbog toga, istrajavamo natakvom putu i pružamo 
mogućnost svima da  se uključe i da rad sa nama na izbornom zakonodavstvu.  
 Ipak mi nijesmo sve ovo vrijeme sjedjeli skrštenih ruku, opozicija je bojkotovala rad Odbora. 
Imali su svoje političke razloge i to je potpuno legitimno. 



 Međutim, kao odgovorni ljudi i predstvnici naroda, poslanici vladajuće koalicije su radili sa 
predstavnicima nevladinih organizacija koji su delegirani u Odbor za dalju reformu izbornog i 
drugog zakonodavsta, kao i predstavnicima akademske zajednice koji su takođe u Odboru. 
 Dakle, zajednički smo radili sve ovo vrijeme. Radili smo od decembra  2018.godine. 
Naravno taj rad kakok je vrijeme odmicalo bio je intenzivniji. Sada već možemo reći da imamo 
ozbiljne prijedloge zakona i analize povodom drugih akata koje možemo izmijeniti i time 
unaprijediti izborne ambijente.  
 Moje kolege će govoriti u toku ove rasprave o tome, mi naravno nijesmo stavljali te 
prijedloge zakona u proceduru iz jednog prostog razloga, što nikome nije u vlasti danas u Crnoj 
Gori u interesu da jednostrano donosi bilo kakve odluke. Pogotovo takve težine i značaja kakvi su 
zakoni o izbornom zakonodavstvu.  
 Upravo zbog toga ovakvi prijedlozi će biti tek podloga da opozicija uđe u odbor i da 
zajednički nastavimo dijalog i da unaprijedimo izborno zakonodavstvo sve one stvari koje 
unapređuju naš ambijent izborni i koje su u skladu sa Ustavom Crne Gore apsolutno prihvatamo 
od bilo kojeg političkog subjekta i razlog je jednostavan. Partijama u vlasti najviše odgovaraju 
izbori u koje neće sumnjati ama baš niko iz razloga što smo uvjereni da je ono što je socijalna 
politika, ekonomska politika, partija u vlasti je ono što će nas preporučivati na izborima, aizborni 
ambijent u Crnoj Gori u toku održavanja parlamentarnih i svih drugih izbora će nam pomoći da 
niko ne sumnja u te izbore, a izbore kažem, vjerujem da ćemo dobiti zbog toga što se 
preporučujemo građanima na osnovu naših političkih stavova  i onoga što stvarujemo onoga što 
ostvarujemo u međuvremenu. 
 Dakle, vrlo kratko ovdje je važno da svi znamo da su preporuke ODRIH-a odnosno OEBS-
a, Evropske komisije i naših međunarodnih partnera od vitalnog značaja. Da ih usvojimo ugradimo 
u izborne zakone i da to uradimo u što širem konsenzusu.  Dakle sa svim političkim subjektima u 
opoziciji i u vlasti. Prijedlog svakog iz opozicije dobro došao i ovdje se ne radi o tome, da nekog 
manje ili više volimo, ovdje se radimo o tome da zajednički sjednemo, razgovaramo i donesemo 
izborne zakone koji će biti u skladu sa najboljim evropskim standardima, a na interes svih nas koji 
želimo izborni ambijent i izbore u koje niko neće sumnjati u Crnoj Gori.  
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:26:12) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Milutin Đukanović, a neka se pripremi poslanik Ervin Ibrahimović, 
izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (31.07.19 20:26:20) 
 
 Poštovani građani, demagoška priča DPS-a o dijalogu svodi se na to da DPS želi dijalog sa 
poželjnom opozicijom i večeras prisustvujemo jednoj istorijskoj prevari  čiji su glavni akteri 
Demokratska partija socijalista i Demokratska Crna Gora. 
 U čemu se ogleda ova prevara. Kada je krajem prošle godine postignut dogovor o 
formiranju  Odbora za reformu izbornog zakonodavstva i kada smo mislili da je počeo taj dijalog u 
Crnoj Gori, šta se desilo. Vrh Demoikratske partije socijalista kreće u hapšenje i zatvaranje 
Nebojše Medojevića i Milana Kneževića.  
 Tužilaštvo, Viši i Apelacioni sud odnosno Milivoje Katnić, Mušika  Dujović i Boris Savić 
flagrantno krše Ustav i Zakon, odlučujući da se poslanici Demokratskog fronta stave u zatvor i to 
im je bilo malo nego  nekolika mjeseca kasnije određuju, osuđuju prvostepeno nevine ljude Milana 
Kneževića i Andriju Mandića, na pet godina zatvora. Hoćete život da nam uzmete, hoćete da nas 
nema fizički a pričate o dijalogu. Sa ovim postupcima stavljena je tačka na bilo kakav dijalog sa 
Demokratskom partijom socijalsita.  
 U međuvremenu, pokreće se afera koverat 97.500  i ona je probudila narodnu energiju. 
Desetine hiljada građana je iskazalo želju za promjenama u Crnoj Gori. Prvi put u istoriji se 39 



opozicionih poslanika obavezalo svojim potpisima pred građanima da će bojkotovati sledeće 
izbore ukoliko se ne formira tehnička Vlada. Šta imamo danas. Jedna opoziciona grupacija, 
Demokrate Alekse Bečića bacaju opozicioni sporazum pod noge i prihvataju dogovor s DPS-om i 
kao alternativu tehničkoj Vladi predlažu neki nadzorni organ. Da li vas, gospodo, ovo podsjeća na 
duh Pozitivne Crne Gore i Darka Pajovića. Taj duh Darka Pajovića u liku Alekse Bečića danas se 
osjeća u ovom Parlamentu. Ovih dana pokrenuli smo i raskrinkali najveću finansijsku aferu u Crnoj 
Gori. Pogodili smo režim direktno u srce. Međutim, režim želi da skrene pažnju s te afere, Katnić 
ponovo kreće u napad na Demokratski front, a DPS i Demokratska Crna Gora iza leđa čitave 
opozicije, uz posredovanje ambasadora Evropske unije, postižu dogovor čiji su rezultat ovi 
amandmani. Mi smo juče od gospodina Aiva Orava, ambasadora Evropske unije dobili tekst ovih 
amandmana i javno nam je saopštio da su ti amandmani plod dogovora Demokratske partije 
socijalista i Demokratske Crne Gore Alekse Bečića. Uručen mi je taj dokument, a danas se 
predstavlja kao da je to dokument, u stvari potpis stoji Borisa Bogdanovića.  
 Treba da se stidite, gospodo iz Demokratske partije socijalista i gospodo iz Demokratske 
Crne Gore. Očigledno Parlament nije mjesto dogovora, kuloari postaju najznačajnija institucija u 
Crnoj Gori. U toj instituciji ste slomili Darka Pajovića, a očigledno ovih dana slomili ste i Borisa 
Bogdanovića. Vašim prevarama nema kraja. Danas se na kolegijumu stidite šta ste radili 
prethodnih mjeseci, a kada smo razgovarali o odluci koja je usvojena prošle godine, borili ste se 
oko nekih zareza, nekih čuda. Demokratski front ne možete slomiti. On nije vama poželjna 
opozicija. Demokratski front se bori za prava građana i naroda. Istrajaćemo na tome, prevaranti iz 
DPS-a. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:31:29) 
 
 Upozoravaću na ove riječi koje su neadekvatne.  
 Riječ ima Ervin Ibrahimović, a neka se pripremi poslanik Miodrag Lekić. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.07.19 20:31:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani predsjedniče sa saradnicima, uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani 
građani, draga dijasporo,  
 Koristim priliku da sve nas u ovom visokom domu podsjetim da veliku odgovornost na sve 
društveno političke procese u državi snosimo kao aktuelna vlast prema onim građanima koji su 
nam dali to povjerenje, ali isto tako i da to opoziciju ne oslobađa odgovornosti. Građani prema 
tome i zaslužuju da dobiju konkretne rezultate i da dobiju odgovor na njihove životne probleme. 
Smatram da smo kao aktuelna vlast postigli dosta uspjeha kako na vanjskoj tako i na spoljnoj 
politici. Što se tiče unutrašnje politike, mogao da podsjetim na mnogobrojne strukturne projekte, ali 
zbog ograničenog vremena zaustaviću se na tome. Takođe, o uspješnoj vanjskoj politici naše 
države bih mogao dosta da pričam, samo da pomenem inicijative na bilateralnom i multilateralnom 
nivou gdje je na nekima čak Crna Gora i predsjedavala. Namjerno ću se zadržati samo na 
evropskom putu Crne Gore kao jednom testu uspješnosti politike aktuelne vlasti i cijelog našeg 
društva.  
 U mandatu ove aktuelne vlasti otvoreno je deset poglavlja. Vjerujem da će se do kraja ove 
godine otvoriti i zadnje poglavlje, poglavlje 8 konkurencija. Zašto potenciram to. Smatram da je to 
rezultat uspješnosti i cijelog našeg društva. Normalno slažem se da se moglo i moralo mnogo 
više. Zato uvijek kao predstavnici Bošnjačke stranke pozivamo sve one kolege iz opozicije da 
udružimo sve potencijale kako bi iskoristili sve ono što je potrebno da što prije dostignemo 
standard savremenih razvijenih država i  što prije budemo članica Evropske unije. Za to je 
potrebna velika odgovornost, kolege, svih nas i, naravno, potrebna je politička volja. Algor je rekao 
da je politička volja obnovljivi izvor. Večeras hoću da vjerujem da smo mnogo snažniji i iskreniji u 
toj političkoj volji i da ta politička volja od večeras će biti generator jačanja dijaloga i nužno 
potrebnog povjerenja bez kojeg nema ni prosperiteta ovog društva.  



 Vjerujem isto tako da smo svi svjesni časti i povjerenja koje su nam dali građani kao 
poslanicima. Takođe, vjerujem da smo ponosni da u ovom trenutku istorije stvaramo neki ambijent 
za sadašnju generaciju i za buduće naraštaje. Nemam sumnju da svaki poslanik od nas iskreno, 
profesionalno i ljudski radi svoj posao kako bi barem iz svoje nadležnosti unaprijedio bolji život 
građana i unaprijedio napredak naše države. Ako sve to znamo i ako znamo da Crna Gora ima 
sve potencijale onda ne smijemo ispustiti šansu da dobijemo jake institucije, da postignemo bolji 
standard države, ravnomjerni regionalni razvoj, da budemo što prije članica Evropske unije i, 
vjerujem, da smanjimo migracije. Za sve ovo, poštovani prijatelji, treba kod građana da izgradimo 
osjećaj povjerenja, sigurnosti i bezbjednosti. Moći ćemo da ga izgradimo ako mi kao političari 
jačamo dijalog i povjerenje među nama. Bošnjačka stranka vjeruje da mi možemo to da uradimo. 
Jer, snosimo odgovornost kao poslanici i ona sama možda i najsvjetljija odgovornost, a to je 
odgovornost prema svojoj domovini.  
 Na samom kraju ću reći, poštovane kolege, i lijevo i desno, i opozicije i pozicije, udružimo 
sve snage zarad budućih naraštaja. Na samom kraju ispred Kluba Bošnjačke stranke, izvinjavam 
se što malo brže pričam da bih ostavio vrijeme mojim kolegama, reći ću jedno. Bošnjačka stranka 
uvijek će podržati svaki dijalog i nema alternativu povjerenja građana u svoju državu, u svoju vlast. 
Zato ćemo podržati Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju Odbora za dalju reformu 
izbornog zakonodavstva iako, iskreno ću reći, raduje me svaki vid dijaloga i povjerenja iako nismo 
ni direktno ni indirektno učestvovali u ovoj trenutnoj situaciji. Vjerujem ponovo da večeras šaljemo 
poruku građanima da smo na nivou zadatka i da Crna Gora ima perspektivu i da ćemo imati 
dijalog i povjerenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:36:32) 
 
 Hvala vam.  
 Sada riječ ima Miodrag Lekić, a neka se pripremi Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (31.07.19 20:36:39) 
 
 Poštovane kolege, predsjedniče,  
 Ova tema, ova vanredna sjednica ima dva moguća scenarija. Jedan je jako pozitivan, drugi 
je jako negativan. Navijam za ovaj prvi s pokušajem da doprinesem tom pozitivnom, stvarno ili s 
iluzijom, ali vidim da je to moguće. Prije nego što iskažem precizan stav oko ovog predloga, htio 
bih da podsjetim na nekoliko činjenica. Ako ostavim po strani način na koji je zakazana sjednica, a 
zakazana je konsenzusom u kolegijumu, koliko sam informisan, tako je rekao predsjednik 
Skupštine ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:37:37) 
 
 Bio sam vrlo precizan, nije bio konsenzus, ali je bila saglasnost da se zakaže sjednica. 
Apsolutno sam rekao, ako neko bude protiv od članova kolegijuma da je neću zakazati. Znači, nije 
bilo konsenzusa, uzdržani su bili predsjednik Demokratskog fronta i Posebnog kluba poslanika. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (31.07.19 20:38:06) 
 
 Sada je to stvar tumačenja konsenzusa. Ko ne stavi veto on je doprinio konsenzusu. 
Uzdržanost je doprinos konsenzusu, ali to je sada teorijska stvar.  Nema potrebe da razglabamo, 
u svakom slučaju niko nije bio protiv, i nije ni bitno. Slučajno sam stigao do ovog detalja. Dakle, 
nije ni tajna da je određenu inicijativu imala i Evropska unija, hoću reći njen predstavnik, sa svima 
razgovarao ovdje, takozvane dobre usluge, je li diplomatske. Sa Evropskom unijom imamo Ugovor  
o udruživanju i tako dalje. Prema tome, ja sam to shvatio kao jedan doprinos, bez imperativnosti, i 



da je i to doprinijelo da se dođe do ove sjednice i ovog pokušaja. 
 Druga činjenica je da povodom dosadašnjeg rada mi imamo jedan totalni zastoj status kvo.  
 Govori se o nekom radu sa spoljnim saradnicima iz akademske zajednice i tako dalje. I ja 
predlažem da vi njih isplatite  već vidjećete bolje znate od mene po Ugovoru o djelu ili Ugovoru o 
radu sa preciznim sadržajem da su sarađivali sa vladajućom koalicijom u tom dosadašnjem poslu. 
Oni nijesu radili sa Odborom koji je nastao kao pluralistički odbor, prema tome ne podcjenjujem, 
ne znam dokle ste stigli, ali vi ste radili i to nikakve veze nije imalo do sada sa odbrom koji je 
formiran. I tačno je, primijećeno je da je došlo do zastoja zbog drastičnih situacija. Poslanik je 
ovdje uhapšen, dva sada poslije diskusije. Ispostavilo se da je Skupština mjesto visokog 
bezbednosnog rizika za poslanika, drugi poslanik se sklonio i tako dalje. Drastične stvari su se 
dešavale. Dešavala se operacija autokatska, pretvaranje javnog servisa u Pink. I onda je 
predsjednik države, biznismen, bankar i tako dalje se konačno i preselio sa Pinka na Javni servis i 
ta operacije je takođe izvršena kao krajnje nedemokrtska, autokratska i niz stvari, ja bih sada 
izgubio bih vrijeme ako bih nabrajao što se sve dešava, da bismo došli do ovog zastoja. E, sada 
imamo ovaj predlog koji je stigao od jedne političke stranke. I ja ga vidim u političkom i tehničkom 
smislu, više me zanima ovaj politički dio. Tehnički je u amandmanima. Ja mislim da su to neka 
epohalna rješenja jeste unapređenje, odmah da kažem ja ću prihvatiti te amandmane, prihvatiću 
amandman Demokratskog fronta, ali vidim značaj ove inicijative i svega ovog što se dešava kao 
doprinos deblokiranju situacije i otvaranju i nastavljanju političkog procesa. On donosi velike 
šanse. Ja bih mu dao šansu. I sve sada primjedbe, mogućnost sudara političkog u opoziciji i 
drugdje, svako ima pravo na svoj  izbor. Ja mislim da nije momenat za proglašavanje izdajnika, to 
je poznata disciplina je li u istoriji Crne Gore. Ona je tragična u istoriji, ona je sada karikaturalna. 
Ima ljudi koji su specijalizovali se da podvale drugome, to mu je  vidik politički ili strktura politička, 
svako može da izabere to. Naravno, ja kad to vidim neću biti tu, ali mislim da se otvara jedan 
politički proces koji je dragocjen, potencijalano i  društvu, ovoj Skupštini i nama u opoziciji. Mi ako 
se okupimo tamo, uz sve ove traume početka, sumnji i tako dalje, mi imamo šansu da djelujemo 
da se odvojeno sastanemo, naravno i pitanje tehničke vlade, dakle da napravimo, pored ovoga što 
imamo kao dosadašnji rad, i ove amandmane, da  imamo i  politički prostor da se dogovaramo, da 
djelujemo, da napravimo jedan konzistentan sistem ideja koje bi predložili, insistirali i u datom 
trenutku ako treba napustili sve, ako bude opet simulacije i izigravanja. 
 Prema tome, predlažem da ova rasprava ide, ako to smijem da sugerišem, ka tom 
konstruktivnom pravcu. Ja nemam iluzije da će ići teško, ne počinje nikakva idila, krećemo ponovo 
sa velikim sumnjama, ali postoji šansa. Ja bih dao mogućnost da to pokušamo ponovo, jer smo 
odgovorni pred građanima, jer  ovaj lelek do neba o izborima  nije slučajan, on je baziran, ja ne 
mogu sada da polemišem nemam ni vremena oko ovog čuđenja da većina daje nešto manjini, pa 
naravno da je tako, ali mi smo u neregularnim uslovima, imamo permanentne prevare  od snimka 
do koverte i ovo traži Evropska unija. Prema tome, predlažem da se koncentrišemo da 
doprinesemo ovom scenariju pozitivnom. I da pojasnim poziciju, glasaću za amandmane 
Demokrata i amandman Demokratskog fronta. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:43:54) 
 
 Hvala. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (31.07.19 20:44:14) 
 
 Evo samo da završim.  
 Evo dobio sam neke primjedbe sa strane citiram ih kao doprinos. Da vam nešto kažem. 
 Ja da ste vi odsutni, a da Demokrate napadnu Demokratski front imao bih primjedbu da 
nijesuna visini. Mislim, da nijeste   sada ni vi sada na visini da u ovom momentu ... 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:44:18) 



 
 Izvinite, poslaniče Lekiću, ali ja vodim računa i o vašem sledećem govorniku. Molim 
vas, vi znate pogotovo  manji klubovi imaju vrlo malo vremena za ovu diskusiju. Ja sam vas zato 
upozorio zbog vašeg sledećeg govronika koji se takođe prijavio. Vi želite komentar. Repliku ne 
mogu da vam dam  jer nije zasluživala repliku. Bio je jedan uviđajan stav da ne bi nikoga napadao 
i tu primjedbu. Oprostite, ali komentar na uvodno izlaganje ne može. 
 Sada riječ ima Andrija Popović, a neka se pripremi Goran Danilović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (31.07.19 20:45:12) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Na samom početku da kažem velika politička podrška Liberalne partije parlamentarnom 
dijalogu koji mora da dovede do slobodnih i fer izbora 2020.godine i konačnom razlazu sa onom 
devizom ako ne pobijedimo ne priznajemo ih i ako znamo i danas sami da će bez obzira što smo 
mi radili i ti izbori završiti  kao i svi ovi prethodni. 
 Ono što moram da kažem u ime Liberalne partije. Liberalna partija nije učestvovala u ovoj 
najnovijoj političkoj papazjaniji, čak nijesmo učestvovali ni u čitavom ovom procesu odbora za 
dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva i ako nam je obećavano podgrupe, pododbori, ali 
do sada se nijesmo uključivali, vjerujem da će biti prilike da se uključimo u to. 
 Ono našto bih naročito htio da ukažem to je jedna velika opasnost. Mi smo sad dobili ove 
amandmane, ja više ne znam ni čiji su to amandmani. Član sam Zakonodavnog odbora ti 
amandmani danas u 16,30 nijesu prošli Zakonodavni odbor, jer nije bilo predlagača. 
 Ovdje se velika opasnost pojavljuje da shodno članu 137 da amandmani koji nijesu prošli 
Zakonodavni odbor ne mogu ići ni na plenum. Ja sam ovlaš vidio  ove neke amandmane dakle 
formalno, neformalno demokrata, a neformalno formalno Odbora za politički sistem pravosuđa i 
upravu.  
 Mislim da su ovlaš, gledajući tri od ovih devet amandmana, neustavni. Naravno to je moje 
mišljenje koje ne mora ništa da znači, ali još imamo vremena. Ne može ovo da dođe na plenum a 
da nije prošlo Zaknodavni odbor. Znamo da smo svi u nekom vremenskom cajtnotu, još par sati i 
završava se proljećno zasijedanje, tako da sigurno je da Liberalna partija neće podržati ove 
amandmane koji mogu i naravno mislim da nije ni u redu da mi dozvoljavamo uslovljavanja sa 
strane onih koji ne dolaze u Parlament, koji bojkotuju Parlament. Ja ne znam da se ikad desilo u 
Parlamentu da amandmani nekoga ko bojkotuje Parlament, dođu na plenarno zasijedanje i mi o 
njima raspravljamo. Naravno, svakakva politička čuda su ovdje moguća, nijesam ja tako 
neiskusan poslanik, ali ovo je previše ozbiljna tema. Dakle, parlamentarni dijalog se mora 
sprovesti, ali moramo imati i neke principe. Ne možemo gaziti sve principe da bismo zadovoljili u 
nekom momentu nekoga zbog toga što nam neko drugi to nalaže. .... 
 Dakle, Liberalna partija neće podržati amandmane, sigurno je,a  vjerovatno nećemo 
podržati ni Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju odbora za dalju reformu izbornog i 
drugog zakonodavstva iako su taj predlog je tehničkog karaktera, mijenja se samo vremenski rok. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:50:36) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Goran Danilović, pa poslanica Marta Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (31.07.19 20:50:50) 
 Uvaženi građani, uvaženi koleginice i kolege, gospodine predsjedniče,  
 Nikako da pogodimo gdje je dijalog. Kad smo mi s punim pravom, vjerujući da ste vi 
obesmislili dijalog, bili van Parlamenta, vi ste nas pozivali da uđemo u Parlament da vodimo 



dijalog. Kad se mi vratimo u Parlament, vi dijalog vodite negdje drugo. Morate priznati, uvažene 
kolege iz Demokratske partije socijalista, da ste postali zaista vrlo neobični. Ko bi rekao nakon 
onakve gorljivosti juče da ovdje ko ne dolazi, ovdje čak je smetalo što i ja ne dolazim pa ne 
možete sa mnom da vodite dijalog. Vi nam danas ispostavite odrađeni dijalog na izvan. Posebno 
je ovdje vrlo simpatično kako to prate sve ovi mladi koji hoće da politički postradaju jer vjeruju da 
su u pravu. A ja ih pitam danas, samo dan kasnije - a šta je ovo?  
 Biraću riječi jer nije mi stalo da zaratim pošto poto sa svima, previše rata je bilo u Crnoj 
Gori, malo dijaloga, previše političkog  rata i sa vama i sa kolegama iz opozicije, ali moram da vam 
kažem da mi nije jasno šta su uradile kolege iz Demokratske Crne Gore. Nije da sam baš 
nesnalažljiv, ali danas ste nadmašili sebe. Prvo smo dobili amandmane kolega iz Demokratske 
Crne Gore koji eto hoće da uđu u Parlament, znamo kako je to teško bili smo vani, ali preko ničijih 
leđa nijesmo ulazili nego stisnete petlju, uđete unutra, malo se borite, ljudi vam oproste ili ne 
oproste i bože moj. To je politička praksa, to je političko iskustvo. Oni su htjeli u Parlament, ja to 
pozdravljam. Da su ovo njihovi amandmani, da je kao što je bilo u 4 sata, naš klub poslanika bi bio 
zaista na jednoj muci jer bismo neke amandmane njiove podržali zbog toga što smo prošli put 
imali primjedbu na vašu odluku o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva, ali mi sad vidimo da njihovi amandmani su vaši amandmani. Vaše amandmane 
nećemo podržati, pa vi ste nas do juče ubjeđivali da je Odbor koji ste formirali s dijelom opozicije, 
najbolji koji je ikad formiran, a sad mu mijenjate i ime. Ja ne mogu da razumijem kolege sedam 
živih ljudi, naših prijatelja, potencijalno sjutra u nekoj drugačijoj Crnoj Gori da im neko ispostavi 
tuđe amandmane i da oni kažu da to su naši amandmani i među njima čovjek koji pajserom obija 
kancelarije Demokratske Crne Gore u Kotoru, a ovdje govori u ime Demokratske Crne Gore.  
 Budite sigurni da nijesam licemjer i nijesam cinik da su ovdje ljudi iz Demokratske Crne 
Gore ja bih im ovo rekao i ja bih volio da jesu pa da zajedno branimo njihove amandmane koji su 
neodbranjivi. Meni je neodbranjivo da se obesmisli zahtjev opozicije za tehničkom vladom. Nakon 
potpisanog sporazuma opozicije međusobnog s građanima, mi ne možemo imati ni jednu 
inicijativu prema vama koja ne uključuje, zbog toga što smo se obavezali, tehničku vladu. Nije nas 
niko bio po ušima, narod bi rekao, to smo tražili između ostalog, ali to je najmanje što ste dužni da 
date ako hoćete pravi dijalog. Gdje mi da razgovaramo sa vama da vi na kraju pristanete na 
tehničku vladu, gdje je sljedeća adresa za dogovor. Hoćete li da mi predložimo pa da vi po tom 
prihvatite, a da mi odustanemo, evo se nudimo mi iz Posebnog kluba poslanika da ovo jednom 
riješimo za sva doba i vremena. Previše je ovo neozbiljno uvažene koleginice i kolege.  
 Posebni klub poslanika nije ušao ni prošli put, samo iz jednog razloga. Godinu dana, prvo 
smo bili vrlo usamljeni, tražili smo da se radi da uđu svi unutra i da se samo garantuje da će ono 
što budemo zajednički uradili sprovesti tehnička vlada. Šta se sad desilo. Od toga nema ništa 
nego će ovo nadgledati odbor za nadgledanje odbora. I to je novitet, ni to nisam čuo do sad ali 
dobro, ko bude volio nek izvoli. Što se nas tiče ni makac od onoga što smo tražili. Tražimo 
tehničku vladu.  
 Zašto se ovo, uvaženi građani, desilo. Šta je međunarodna zajednica dobila, moramo da 
počnemo od njih. Svaka im čast, da se riješi politički problem i da svojim adresama isporuče da je 
splasnula situacija u Crnoj Gori da nema više nesporazuma, da može da se odahne, da neće biti 
bojkota to je ključni razlog zbog kojeg interveniše međunarodna zajednoca. Šta je dobio DPS koji 
je pristao da sad glumi nekoga drugoga, da preuzima njegove amandmane za dva sata, koje brani 
žučnije nego svoje juče.  
 Završavam, molim vas samo da odem do kraja jednom rečenicom. DPS je dobio takođe 
većinu opozicije u Parlamentu, dva ili tri put je pregovarao sa različitim ljudima, svakome je 
ponešto obećao i sad kaže da je i ovo njihov predlog, i ovo je njihov predlog. 
 Šta su dobili Demokrate da se vrate u Parlament. Šta ja pitam sve vas, što vama ovo treba. 
Zašto se Demokrate prosto nijesu vratile, bili bismo jači pa da zajedno tražimo tehničku vladu. 
Može svaki član Demokratske Crne Gore, njihov poslanik da se vrati, što se nas tiče iz Posebnog 
kluba poslanika dobro došao je, ali ne preko naše grbače i ne bez tehničke vlade. Bez tehničke 
vlade, ako neko misli da nas uvuče u priču sa vama ne može, s tehničkom vladom sve je 
dopušteno. Ali, evo da vidimo gdje ćete vi sjutra zakazati dijalog, možda se nama jednom i 
posreći.  Do sad nam nije pošlo za rukom. Gdje god budemo mi vas tu nema, ima fizički ali 
dijaloga nema, vi ga izmislite na drugo mjesto. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 20:56:57) 
 
 Hvala. 
 Završen je prvi krug. 
 Sada ima riječ poslanica Marta Šćepanović, a neka se pripremi Veljko Vasiljević. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (31.07.19 20:57:13) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvaženi građani, Parlament je mjesto dogovora i Parlament je mjesto rada na unapređenju 
izbornog zakonodavstva. 
 Predlog odluke koja je večeras na dnevnom redu, gdje je dobro prepoznata, neophodnost 
produžetka roka za završetak zadatka koji je dobio u svoju nadležnost ovaj odbor i gdje je matični 
odbor za politički sistem dobro prepoznao i djelovao amandmanski da je neophodno precizirati 
ovu odluku u određenim djelovima, Predlog ove odluke je mogućnost da svi zajedno radimo i da 
svi zajedno nastavimo rad sa one tačke gdje smo mi zajedno sa nevladinim sektorom i sa 
akademskom zajednicom zajedno došli, jednim ozbiljnim, odgovornim i savjesnim radom prema 
zadatku koji nam je svima povjerila ova skupština kroz rad u ovom odboru. Mi smo u našem 
odboru i u grupi gdje smo bili zaduženi za najvažniji Zakon o izboru odbornika i poslanika, kreirali 
jedna kvalitetna rješenj. Mislimo da je to jedna dobar za sada Narct zakona o izboru odbornika i 
poslanika koji će predstavljati dobru podlogu za naš budući zajednički rad u kom su uvažene sve 
preporuke i sugestije međunarodne zajednice, dakle sve preporuke OEBS-a koje su u skladu sa 
Ustavom. Mislimo da smo sa ovako predloženim rješenjima znatno unaprijedili ova postojeća. I 
moram zaista da pomenem veliki doprinos nevladinog sektora, prije svega Centra za demokratsku 
tranzicjiu i akademske zajednice čija nam je podloga bila podloga za naš rad u Odboru.  
 Prije svega, pomenuću nekoliko novina, gdje se nadam da ćemo se i složiti sa 
predstavnicima opozicije kada zajedno nastavimo, to je zbog jedinstva izbornog procesa da se sa 
jednog mjesta prati tok i postupak izbora i zbog jačanja nadzorne uloge Državne izborne komisije, 
i što je prepoznato kao problem, ne samo OEBS koji je prepoznao već i problem u praksi 
predvidjeli smo da Državna izborna komisija bude profesionalna u cilju stvaranja i jačanja jedne 
izborne administracije, ne samo na državnom već i na lokalnom nivou. Ovo podrazumijeva da su 
opštinske izborne komisije takođe profesionalne. Predvidjeli smo uslove za članove ovih komisija 
koji su prilično strogi i predvidjeli smo određene zabrane. Pomenuću da smo profesionalizovali rad 
biračkih odbora gdje je sada predviđeno da svaki član biračkog odbora mora da ima sertifikat o 
završenoj obuci i licenci. Predviđeno je da ovlašćeni predstavnici više neće imati pravo odlučivanja 
što je ključna preporuka OEBS-a.  
 Ono što je važno pomenuti jeste da su sada ovim nacrtom žene zastupljene 40% na listi i 
da je jedan od tri kandidata žena. I ono što ću za kraju uspjeti da pomenem jeste to da je 
propisana dužnost opštinskim izbornim komisijama i Državnoj da se obezbijedi pristup licima sa 
invaliditetom, jer smo svi smatrali da su se stekli uslovi ako smo se ovdje prije nekoliko godina 
uspjeli dogovoriti svi zajedno, ne samo da stvorimo primjenu nekog zakona već u stvari da 
smislimo rješenje elektronske identifikacije da ga normiramo, nađemo novac i implementiramo, 
mislim da ćemo se svi ovdje složiti da ćemo uspjeti da implementiramo ono za što se svi vjerujem 
zalažemo, a to je pristup biračkim mjestima licima sa invaliditetom.  
 Ovo su neke od ključnih novina i ne bih dalje da trošim vrijeme, a nadam se da će ovo biti 
dobra platforma za naš dalji zajednički rad. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:01:14) 
 
 Hvala vam, poslanice Šćepanović. 
 Sad poslanik Veljko Vasiljević, a neka se pripremi Danijel Živković. Izvolite. 



 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (31.07.19 21:01:23) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Uvaženi koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Demokratski front je podnio amandman gdje tražimo da nadzor nad radom ovog odbora 
traži tehnička vlada. To je ono što smo potpisali pred građanima Crne Gore na Trgu nezavisnosti i 
u toj tehničkoj vladi učestvovali bi oni koji su izgubili na izborima za to jer su pokradeni na 
izborima, oni koji nijesu učestvovali na izborima niti učestvuju jer smatraju da je to besmisleno i u 
toj tehničkoj vladi učestvovali bi i oni koji su pokrali sve izbore, jer sve je to Crna Gora. Znači sve 
te tri grupacije čine Crnu Goru.  
 Ali evo da se vratimo malo istoriji ili povijesti, da upotrijebim taj hrvatski izraz, pošto čujem 
da će se Crna Gora i ove godine obrukati šaljući izaslanika na neofašističku proslavu u Hrvatsku.  
 Pa da napomenemo, znači protesti Demokratskog fronta iz 2015. godine nijesu imali za 
zahtjev smjenu vlasti, da mi dođemo s ulice pa da uđemo u Skupštinu i da ovdje nešto radimo. 
Naprotiv. Zahtjevi Demokratskog fronta sa protesta bili su isto ovo što se sad traži da se po prvi 
put u Crnoj Gori sprovedu fer i pošteni izbori, normalni kao u čitavoj Evropi, kao u svim 
demokratskim kulturnim i civilizovanim zajednicama, a ne da se kradu, da se igramo ćoravih kutija 
i raznih drugih manipulacija.  
 Pa evo, da podsjetim građane. Zašto sve izbore DPS dobija na način što ima unaprijed 
80.000 birača, glasova? Zato što je birački spisak tako napravljen da u njemu sada više ima birača 
nego što Crna Gora trenutno ima stanovnika koji ovdje žive. Znači, birački spisak ima 535.000 i 
kusur birača, a Crna Gora sad nema toliko stanovnika koji ovdje žive, a po MONSTAT-u ima 
620.000. Znači, lažni birački spisak. Pa izborna korupcija. Ima li iko u Crnoj Gori da se ne sjeća 
kupovine glasova, kupovine birača za sve izbore? Ponavljam, to znaju i oni koji ih kupuju i oni koji 
se prodaju, znamo i mi, bilo je snimaka. Pa ima snimak afere "Koverat", pa snimak afere "Snimak", 
pa snimak "Jedna krava pet glasova", pa snimak "Jedan zaposleni četiri glasa"; pa snimak naše 
koleginice na žalost đe kaže: "Niko se ne može zaposliti u državnoj upravi đe nije član DPS-a", i o 
čemu onda mi pričamo? Pa onda kreiranje i režiranje političke scene, sjećamo se takozvane 
Pozitivne Crne Gore i još mnogih Crnih Gora koje formira Demokratska partija socijalista na svoje 
poznate načine da bi napravili pometnju na opozicionoj sceni, da se onda priča - svi su isti ne 
mogu da se dogovore i td. Napravi se takva struktura politička, ubaci se na političku scenu, 
napravi sprdnju u Skupštini i u opozicionoj grupaciji, pa onda ucjene preko Tužilaštva i Policije, pa 
onda ucjene preko socijale, pa ucjene i pritisci na zaposlene u javnoj upravi. Znači, sve gole 
činjenice koje svak živi u Crnoj Gori zna i nema toga ko može reći da ovo nije tako a da ne slaže.  
 Demokratski front je ušao u Odbor za izmjene izbornog zakonodavstva i proces reformi je 
bio krenuo. Međutim, lopovsko krilo jedinstvenog DPS-a je spriječilo rad Odbora inicijalno na način 
što su uhitili Nebojšu Medojevića i planirali takođe da uhite poslanika Milana Kneževića. Pričam 
namjerno hrvatski da ih malo opomenem za ovo što planiraju za četiri, pet dana. Očekujem da će 
se u odsudnom momentu DPS i sada nekakom psinom poslužiti da prekine i rad ovoga odbora 
kad osjeti opasnost da možda se nešto promijeni u čitavom ovom mehanizmu kojim on dobija 
izbore i hara Crnu Goru. Toliko. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:05:50) 
 
 Hvala vam. 
 Za komentar se javio Andrijan Vuksanović, a za repriku se javio Miloš Nikolić.  
 Izvolite, pravo na komentar ima Andrijan Vuksanović. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (31.07.19 21:06:00) 
 
 Hvala, uvaženi predsjedniče Brajoviću. 



 Uvaženi kolega Vasiljeviću, 
 Spomenuli ste nekakvu neofašističku proslavu za četiri pet dana, pa da vas informiram da 
se ne radi o neofašističkoj proslavi, već se radi o proslavi odbrambene akcije, vojno redastvene 
akcije Oluja.  
 Svaki rat, na žalost, podrazumijeva i žrtve, pa i onaj odbrambeni, ali kad vas neko napadne, 
a pogotovo kad ste napadnuti u tom trenutku od  III  vojne sile u Evropi, onda je sasvim i 
legitimno i legalno da se od te i takve sile branite. I mene bole sve žrtve, ali razlika u mojoj politici i 
politici koju vi predstavljate što mene bole žrtve a vas ne bole ni žrtve ni ratovi, već vas bole 
porazi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:06:55) 
 
 Hvala vam. 
 Vi svakako imate odgovor na komentar, samo da znate trošite vrijeme i vaših kolega. 
Izvolite. 
 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (31.07.19 21:07:02) 
 
 Ja ću samo kratko. 
 Znači, ovo jeste neofašistička proslava za to što hrvatska politika zvanična baštini sad 
ustaštvo. I ja ne slavim ničije poraze i bole me sve žrtve. Koga ste vi uhapsili od zločinaca koji su 
vadili oči zarobljenicima, znači od najvećih nesoja što su hodili ovim dinarskim krajevima, koga ste 
zatvorili. A mi smo naše evo ove iz Morinja pozatvarali i sudimo. Ja ne pričam o Hrvatima, Hrvata 
ima normalnih, ja imam drugova Hrvata dosta. Pričam o ustaštvu, pričam o progonu 250.000 ljudi 
sa svojih ognjišta koji tamo ne mogu da se vrate. Nema ih, nije ih bilo, je li hoćete to da kažete, pa 
recite javno da nije tamo bilo 250.000 Srba koji su proćerani iz Hrvatske. A ne znam šta je, ko je 
prije proćeran ne znam, ja govorim o slavi akcije "Oluja" koja je to napravila. Samo toliko, znači 
ništa dalje ne treba o tome da pričamo. 
 Znači, ne govorimo o Hrvatima, o hrvatskom narodu, zato ne znam zbog čega ste 
uvrijeđeni. Govorim o neofašistima koji slave nedjela, koji su izvršili nedjela i o politici koja iste te 
nije kaznila. Ratni zločin, to je  veliki zločin, ali još je veći zločin proslavljati to i stajati iza toga iz 
nekih političkih ili ovih razloga. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:08:20) 
 
 Hvala vam.  
 Reprika poslanik Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (31.07.19 21:08:27) 
 
 Evo, da citiram: "Pokrali sve izbore i lopovsko krilo DPS-a", mislim da dovoljno, lopovsko 
krilo DPS-a. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:08:36) 
 
 Ne morate objašnjavati, opravdano sam vam dao repriku. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (31.07.19 21:08:40) 
 



 Hvala vam, predsjedniče. 
 Evo da kratko iskoristim samo ovo obraćanje za dvije stvari.  
 Prva je da ponovim ono što sam rekao i sinoć  u raspravi u odnosu na ove teze koje čujemo 
od strane opozicije večeras da je ovo na neki način formalizovanje koalicije između Demokratske 
partije socijalista i Demokratske Crne Gore a da nas s druge strane Demokratska Crna Gora na 
neki način optužuje da mi pravimo koaliciju s Demokratskim frontom u Budvi. Dakle, i u jednom i u 
drugom slučaju riječ je o pretpostavkama, o fiksicjama koje ni na koji način nijesu tačne, a jedino 
što jeste tačno jeste da su upravo te dvije partije zajedno na vlasti trenutno u tri opštine i da su bile 
u četvrtoj i da su se samo te dvije partije pitale bile bi i dalje na vlasti, nego je došlo do neke druge 
kompozicje o kojoj smo svi obaviješteni.  
 A kad govorimo o principijelnosti toga koliko je ovo danas na šta vi ukazujete principijelno ili 
nije, ja vas pitam koliko je principijelno da u Beranama,  Budvi i Herceg Novom naročito imajući u 
vidu funkcionalnost tih koalicija vi ostajete u vlasti sa političkim partijama o kjoima govorite sve ovo 
što govorite i koje nazivate kako nazivate. Navikli smo da nas nazivate kako nazivate, ali zbog 
toga i nismo u koaliciji, ali s s ovim ljudima jeste i to u tri opštine i nakon ovoga nastavljate da 
vršite vlast u tim opštinama. Toliko o našoj ili vašoj principijelnosti ili neprincipijelnosti. 
 I još jedna stvar čini mi se da, evo za sada, a nadam se da će biti prilike za to, se niko nije 
dotakao samih amandmana. Dakle, ovdje je riječ o opozicionim poslanicima koji ne podržavaju 
amandmane koji imaju za cilj da poboljšaju rad odbora i na neki način ako hoćete tim rečnikom 
rečeno optežaju vlast. Dakle, povećavanje većine potrebne za konsenzus, donošenje novog 
zakona o medijima, čuli smo šta mislite o medijima kada je bila rasprava o Agenciji za elektronske 
medije prije neki da. Vi sami govorite da u Crnoj Gori ništa ne valja, dakle obim rada ovog odbora 
za reformu izbornog zakonodavstva, i ni to vam ne valja. Dakle, ako se zaista na neki način 
zalažete zašta se zalažete, a vjerujem da se zalažete, mislim da nemate, odnosno nemate razloga 
da imate bilo šta proti i jednoga od ovih amandmana, a ja bih volio da čujem razlog i koji je to 
zašto imate. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:10:56) 
 
 Hvala vam. 
 Sada rije čima poslanik Danijel Živković, a neka se pripremi poslanica Vera Bulatović. 
Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.07.19 21:11:10) 
 
 Hvala, poštovani predsjedniče Brajoviću. 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, uvažene koleginice i kolege,  
 Evo u ovim kasnim satima raspravljamo po meni o jednoj veoma važnoj temi i ja ću dati 
neki svoj lični osvrt vezano za ovo. 
 Prije svega moramo znati jednu ključnu stvar da su svi izbori u Crnoj Gori ocijenjeni 
najvisočijim ocjenama od strane međunarodnih institucija, relevantnih međunarodnih institucija i 
ocijenjeni od strane onih koji su posmatrali izbore upravo kao predstavnici opozicije, na taj način 
što su ti predstavnici potpisali zapisnike na biračkim mjestima. To dovoljno govori o tome da li su 
ovi izbori bili u skladu sa pozitivnim zakonskim propisima i da li su bili legitimni. 
 Kada govorimo o odnosu Demokratske partije socijalista i ukupno vladajuće većine onda 
moramo se prisjetiti kakav je naš odnos prema onome što je ukupan izborni ambijent u Crnoj Gori. 
Ne smijemo previdjeti činjenicu da smo upravo mi kao vladajuća većina ponudili tada opoziciji 
upravo vladu izbornog povjerenja. Vladu izbornog povjerenja koja kada je, da kažemo, završen taj 
politički eksperiment, odnosno projekat, kazali ste - ne nama nije bilo dovoljno tih šest mjeseci 
koliko smo bili u vladi izbornog povjerenja da ispitamo navodno te sve zloupotrebe na kojima vi 
gradite vaše izborne pobjede, nego ste sada kazali opet građanima Crne Gore kako težite da 
novoj vladi izbornog povjerenja, odnosno tehničkoj vladi koja bi trebala sad da traje godinu dana. 
Dakle, iz izbora u izbore vi samo hvatate zamah između jednih izbora u druge izbore nebiste li 



sputavali ovu vladajuću većinu da realizuje onaj izborni program koji je i predviđen. 
 Takođe, ono što je ključno, naš odnos prema izbornim zakonima. I 2017. godine smo imali 
radnu grupu u koju smo pozvali kolege iz opozicije i kazali smo -evo otvorena su vrata da radimo 
na izmjenama i dopunama izbornih zakona u skladu sa onim što su preporuke OEBS-a i ODIHR-
a. Vi ste kazali ne, mi smo nastavili rad i upravo u ovom parlamentu usvojili određene izmjene i 
dopune koje smo mogli da usvojimo većinom koja je tada bila moguća u Parlamentu, a ono što 
nije bilo moguće prezentovali smo rezultate i kazali smo da nismo imali potrebnu većinu 
dvotrežinsku u ovom parlamentu, upravo što vi to niste htjeli. 
 Ono što je takođe važno kakav je odnos Demokratske partije socijalista sada prema 
izbornim zakonima. I sada smo kazali, u redu, otvaramo ovo pitanje, ne zbog toga što nama to 
smeta, nego zbog toga što želimo napokon da rasčistimo stvari i da vi napokon iz jednih izbora 
izađete i kažete u redu kolege iz vladajuće većine vi ste pobijedili. Znači nama to ne smeta, to 
morate da shvatite. Nema tog političkog eksperimenta ni te političke laboratorije u kojoj se može 
skuvati taj politički eksperiment koji će vama omogućiti da napravite političku pobjedu, niti taj 
politički eksperimet može zamijeniti političku ponudu i reprezente koji nose tu političku ponudu. To 
valjda mora da vam bude jasno. Ne znam da li vam je to jasno ili nije, vi ćete naravno imati svoju 
argumentaciju za s voju priču i vi nastavite istim tim putem, mi ćemo 2020. godine nastaviti sa 
realizacijom našeg izbornog programa.  
 Osime toga primijetno je, jedna veoma karakteristična osobina na opozicionom polju 
političke scene da se vi više bavite pitanjima između sebe, između opozicije nego što se bavite 
pitanjima vladajuće većine, dok mi realizujemo značajne projekte, realizujemo pitanja iz oblasti 
obrazovanja, ekonomije, nastavljamo da trasiramo one ključne pravce djelovanja naše politike, 
dok vi između sebe dogovarate se ko je izdao neki sporazum u budućnosti. Pogledajte se između 
sebe, dogovorite se, vrata su otvorena pa izvolite uđite da radimo. Tu nema ništa sporno, ne znam 
zašto upirete prst u nas. Ja ne vidim razlog zašto neko može da uperi prst u Demokratsku partiju 
socijalista kada kažemo vrata su otvorena dajte da radimo na izbornim zakonima. Kada dođemo 
da radimo na izbornim zakonima ne, vi nećete da radite, vi fingirate, vi zamagljujete javnost i td. 
itd. E zbog toga smo danas čuli od uvažene koleginice Šćepanović kako je rađeno u radnoj grupi 
1. To što ste vi izbjegli rad u toj radnoj grupi to je vaša stvar. Ja sam bio član, odnosno zamjenik 
čalana u radnoj grupi 2. Mi smo tu radili konkretno na Zakonu o biračkom spisku, ima značajnih 
novina koje se odnose na kontrolu rada Ministarstva unutrašnjih poslova od strane DIK-a, što je 
bila i preporuka nevladinog sektora. Prihvaćene su preporuke one koje su od strane OEBS-a i 
ODIHR-a za parlamentarne izbore 2016. godine u pogledu zaštite ličnosti podataka. I naravno, da 
vam sad sve ne otkrivamo iz prostog razloga što vas očekujemo u odboru, pa ćemo tu sučeljiti 
argumente.  
 I na kraju da sa tim finiširam, ja i dalje vjerujem da nema dobrih izbornih zakona dok god se 
kolege iz opozicije ne uključe, ali isto tako mislim da je Demokratska partija socijalista prihvatila 
neka od najavangardnijih rješenja koja čak ni vama neće odgovarati. No, odgovaralo vama nešto 
ili ne suština je u tome da ćemo vas mi poraziti na sljedećim izborima i to je i vama jasno i naravno 
tu nema nikakve dileme. Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:16:11) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanica Vera Bulatović, a neka se pripremi poslanik Miodrag Vuković. Izvolite. 
 
 
 VERA BULATOVIĆ (31.07.19 21:16:18) 
 
 Poštovana Crna Goro, dobro veče. 
 Ja ću svoje izlaganje početi posljednjom rečenicom poslanika Živkovića. Odgovaralo nama 
ili ne, dozvolite da preberemo birački spisak, dozvolite da napravimo vladu izbornog povjerenja, pa 
ćemo vidjeti ko će koga pobijediti. 
 U godini održavanja izbora zabranjeno je mijenjati izborne zakona, tako je rok za reformu 



ovih izbornih zakona 31. decembar 2019. godine. Redovni izbori treba da se održe oktobra 
sljedeće godine. Ključne izmjene za izbornu reformu su izmjene medijskih zakona i ispunjenje 
preporuka ODIHR-a.  
 Šta se dešava, zašto ste u cajtnot riješili da noćas rješavate amandmane Demokrata? 
Zašto ste prihvatili njihove amandmane, je li to igra sa programom Liberala? Koliko se ja sjećam, 
kad ste došli na vlast niste imali liberalnu orijentaciju, a sad vodite program Liberalne partije.  
 Pitate se da se dogovorimo. Zašto neko upire prst u DPS? Šta se desilo 29. novembra u 
ovoj sali? Bila je rasprava, prethodno se donijela odluka o izbornom zakonodavstvu, određeni su 
ljudi, napravio se Odbor 29. u 1.30, poslije ponoći, nekome od vas nje odgovaralo u tom trenutku 
da se napravi odbor. Zašto nije odgovaralo? Vjerovatno zato što ste, sami sad rekli da ste vi 
ozbiljna partija, ozbiljno radili sa nevladinim sektorom i aktuelnom akademskom zajednicom. Šta 
ste donijeli, zašto ste isključili Demokratski front koji se suzdržavao, ali da bi napravio da reformu 
izbornog zakonodavstva da bi došlo do tehničke vlade, prihvatio je da uđe u izbor u 1.30 poslije 
ponoći. Kidnapovali ste Nebojšu Medojevića na putu kod zgrade stare Vlade. To se pripremalo i 
Milanu Kneževiću. Kako onda neko može da vam vjeruje i kako poslije 30 godina nas pitate zašto 
upiremo prst u DPS? Nebojša Medojević vam je prije neki dan rekao zašto upiremo prst. Dođite 
malo, živite kao obični svijet, vi i poslanici DPS-a, živite malo kao obični svijet. Pitajte se koliko je 
paradajz na pijaci, pa ćete onda vidjeti zašto se upire prst u DPS. Nemojte svaljivati krivicu na to 
da smo gubitnici svih ovih godina. Gubitnici smo, zato što nije bilo poštenih izbora. Gubitnici smo 
zato što nam ne dozvoljavate da prečistimo izbore. Ja ću za kraj ispričati jedan može biti anegdota 
može biti vic, ali je istinito.  
 Na jednom biračkom mjestu u Nikšiću za vrijeme lokalnih izbora čovjek nije htio da izađe sa 
biračkog mjesta. Udaljavali su ga, molili su ga da izađe, on je uzeo stolicu i rekao neću. Zašto 
nećeš da izađeš? A on kaže vidio sam tatu na spisku pa sam mu se uželio, umro je prije pet 
godina, pa da ga sačekam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:19:54) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima Miodrag Vuković, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG VUKOVIĆ (31.07.19 21:20:01) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege,  
 Ja mislim da smo se mi u Klubu DPS-a u međuvremenu dogovorili kada je počela priča na 
ovu temu da mi koji smo namjerni da govorimo govorimo do tri minuta ili nešto malo više da bi 
pružili prostor, vrijeme nam nije saveznik, pružili prostor većini onih zainteresovanih da govore, pa 
ću i ja pokušati u ta tri minuta, tri, četiri minuta teško, priznajem teško, zahtjevna i interesantna je 
tema, ali kažem postoji dobra namjera i sa moje strane. Ja ću da podsjetim na nekoliko stvari, jer 
ko nema dobru prošlost teško može računati na dobru budućnost. Ko nema dobro iskustvo kada je 
izborno zakonodavstvo u pitanju teško može ići sa ambicijom da uradi nešto dobro kada je taj 
nužan normativni uslov za sljedeće izbore u pitanju.  
 Mi smo jedan od rijetkih parlamenata koji je poslije dugo vremena prije 20 godina uzeo 
stvar u svoje ruke i unutar ove institucije dogovarao izborne uslove koje je kasnije ili prije toga 
transformisao u pravnu normu.  Mi smo sami kao poslanici u dobroj volji usvajali prethodne 
izborne zakone. Nije nam to radila Vlada, nisu nam to radili drugi organi i institucije, pomagala je 
međunarodna zajednica u mjeri koliko smo i mi bili zainteresovani da od onih, posebno institucija 
koji u svom opisu, opisu svog radnog mjesta imaju demokratijom do slobodnih izbora da čujemo 
sugestije na neka pitanja đe nam je sugestija potrebna da mi u izboru između više alternativa ne 
lutamo. Dakle, imamo dobar temelj. I došli smo do današnjeg dana do ovih vremena, vjerujući, i 
dalje ne gubimo nadu iz vladajuće parlamentarne većine, da mi takav posao možemo odraditi u 
susret, u osvit sledećih parlamentarnih izbora u jesen naredne godine. Ali obeshrabrujuće djeluju 



neki podaci, neke činjenice na koje su podsjetile, nužno, i moje kolege koje su prije mene govorile.  
 Počeli smo mandat na jedan, ajde da ne upotrebljavam teške riječi, neobičan način. Oni koji 
su dobili povjerenje građana to povjerenje su pokušali da i uspjeli, većina njih, većina nas da 
materijalizujemo, da se prema njemu odgovorno odnesemo, djelujući iz ovih klupa. Nijesam 
siguran da su građani, da im je bilo ponuđeno na izborima birajte one koji vam nude distancirani 
dijalog sa svojim obavezama, a to je dijalog van ovog parlamenta sa parlamentarnim obavezama i 
one koji u instituciji djeluju, ma koliko bili zadovoljni  svojom pozicijom ili ne, da bi baš birali čak ni 
u ovom kapacitetu one koji su ostali parlamentarna manjina njihovom slobodnom voljom pri čemu 
su birali političke programe, a ne način koji se u međuvremenu, a prethodno nesaopšten tim istim 
biračima demonstrira svih ovih dana. Nas je to razočaralo, prethodno iznenadilo, od odgovornih 
ljudi, ali smo uradili. I mi smo u prve dvije godine ponudili jednu reviziju izbornog zakonodavstva i 
u kapacitetu koji imamo, ovaj parlament ima materijalni legitimet, a mi neposporni legitimitet kao 
parlamentarna većina usvojili smo ono poštujući procedure, a procedure ustavne, zakonske, 
poslovničke, kako god normativno utvrđene su kičma demokratije.  Odradili smo to kada ste se 
vratili, pristali smo na novi početak, uslovno tako da kažem. Napustili ste iz Odbora svoje obaveze. 
Ostavili ste ponovo svoje kolege sa kojima smo dogovorili svu metodologiju, dogovorili podjele 
posla, formirali radne grupe. Šta smo trebali da uradimo? Da, da zatvorimo posao, da odustanemo 
od dogovorenog. I mi smo završili svoj posao koji je skopčan sa rešenjima gdje ima i dilema, gdje 
ima i različitih stavova i koji je dobra osnova i mi iskreno vjerujemo za nastavak tog 
parlamentarnog dijaloga oko izbornog zakonodavstva u Odboru. Noćas se priča o suvoj politici. 
Pričajmo o ovome što nam je na dnevnom  redu da vidimo koji je kapacitet sa te druge strane da 
doradimo ono na čemu su radili ozbiljni ljudi. Sa nama je radio, eto koliko je depesovski, sa nama 
je radio iz akademske zajednice i čovjek koji je našem kandidatu na predsjedničkim izborima bio 
protivu kandidat.  
  
 
 
  
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:27:14) 
 
 Imali ste najbolju namjeru da to traje tri minuta, trajalo je sedam, evo prosto da 
konstatujem, a sada ima riječ poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanik Miloš Nikolić. 
Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (31.07.19 21:27:31) 
 
 Poštovani građani, 
 Za početak da vam kažem šta je konačni ishod sve ove rasprave. Noćas će biti zaboden 
glogov kolac u sporazum o budućnosti koje je kompletna opozicija potpisala i dogovorila se za 
zajednički nastup. Znači, sa odustajanjem od odrednice da treba da sve dogovoreno sprovodi 
tehnička Vlada, naše kolege iz opozicije iza naših leđa su odradile sa DPS-om i od toga više nema 
ništa. Moram Vama iz DPS-a da odam jedno veliko priznanje. Svaka vam čast. Kako svaki put, 
kao i evo sada, kada je aktuelna afera "šklap", nije lapsus nego "šklap" afera, dolazi do samog 
srca ovog režima kako ste uspjeli da nađete novog Darka Pajovića. Svaki put to uspijete. Svaka 
vam čast. Onda kao pecivo stavite na svoj politički sto i razmičete kako je kome milo. Svaka vam 
čast.  
 Građani, Demokrate su se dogovarale sa DPS-om i evo vidimo noćas da njihov predlog za 
ove amandmane upravo daje DPS, to više nije njihov predlog nego predlog DPS-a. Kako znam? 
Juče je dolazio Orav, inače je cijeli dan boravio u Skupštini Crne Gore i išao od jednog do drugog 
kluba, Bože mi oprosti, mečkario, tako narod kaže, od jednog do drugog kluba da na ubjeđuje šta i 
kako. Ja sam mu tri kratka pitanja postavila. Donio nam je papir sa ovim amandmanima, pitala 
sam, čiji je ovo papir, čiji je ovo predlog? On je decidno rekao - ovo je zajednički predlog 
Demokrata i DPS-a. Drugu stvar sam ga pitala, zašto nam donosite ovaj papir 36 sati prije isteka 



roka? Kaže: zato što smo se sinoć dogovorili. Znači, ovaj dogovor DPS-a i Demokrata sinoć je 
postignut ili preksinoć. Treću stvar sam ga pitala, zašto se prema Demokratama Evropska unija 
ponaša kao prema razmaženoj djeci? Kaže: gospođo, prevarili su nas, oni su loši momci. Dakle, 
do Evropske unije nije stigla naša narodna poslovica - ko sa djecom spava zna se kakav ustaje. 
Pa zbog toga da bih uštedjela vrijeme mojim kolegama predlažem da vi, pošto ste sada njihovi 
novi mentori stavite im pampers pelene obogaćenje sa ovim papirom koji su nam dali dok ne 
odrastu, politički sazru i ne čine štetu ostatku opozicije i kompletnom građanstvu Crne Gore. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:30:29) 
 
 Miloš Nikolić ima riječ, a neka se pripremi Aleksandar Damanović.  
 Došlo je do zamjene u Posebnom klubu Anka Vukićević nakon Vas. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (31.07.19 21:30:46) 
 
 Hvala Vama, predsjedniče. 
 Danas je pred nama Predlog odluke o izmjeni odluke o obrazovanju Odbora za dalju 
reformu izbornog i drugog zakonodavstva. Ja sam imao prilike da u tom odboru, odnosno, jednoj 
od radnih grupa tog odbora radim u radnoj grupi 3 koja je imala nadležnost da revidira, prije 
svega, ono što je trenutni način funkcionisanja Sudskog savjeta i jedan ukupan ambijent za 
sprovođenje izbora i izbornog procesa. U tom kontekstu mi smo imali određena razmišljanja, imali 
smo određene dileme, predložili smo određena rješenja, dominantno ona koja se tiču izmjena 
Zakona kao nečeg što je trenutno moguće, ali naravno i svakako da smo raspoloženi i nadamo se 
povratku kolega iz opozicije kako bismo i zajedno došli do svih tih rješenja.  
 Ono na šta bih negdje želio naročito da obratim pažnju jeste činjenica da je Odluka koju 
danas mijenjamo na osnovu Odluka o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva postignuta kao predmet dogovora između Demokratske partije socijalista i 
Demokratskog fronta. Dakle, kolege iz Demokratskog fronta nijesu imale ništa protiv samog teksta 
odluke. Naprotiv, učestvovale su u njegovom pisanju i došli smo do jednog dokumenta koji nam se 
zajednički činio optimalnim. Određene okolnosti nakon toga su se desile, ja mogu da razumijem 
odluku koja je tada donijeta, političku odluku od strane Demokratskog fronta, ali ne mogu da 
razumijem promjenu stava u odnosu na amandmane koji se danas predlažu. Dakle, kolege iz 
fronta su očito zadovoljne prvobitnim tekstom, jer su i same učestvovale u pisanju i same su ga 
donosile i zbog toga mi nije jasno zbog čega se ne zalažu za unapređenje tog teksta.  
 Evo pošto, čini mi se, da građanima nijesmo do kraja objasnili o čemu se tačno radi, ja ću 
samo četiri ili pet najmarkatnijih izmjena onako pokušati da pročitam i kratko prokomentarišem u 
ovom kratkom roku. Dakle, jedna od izmjena je odluka da se mijenja naziv i da naziv bude Odluka 
o obrazovanju odbora za sveobuhvatne reforme izbornog i drugog zakonodavstva. Dakle, ovo je 
nešto na šta upućuju kolege iz Demokratskog fronta sve vrijeme, da su Crnoj Gori potrebne 
sveobuhvatne reforme. Imali su čak i 505 mjera, čini mi se, u tom kontekstu. Tako da širina rada, 
odnosno, djelokrug nadležnosti radne grupe koji se širi na reformu u odnosu na neke druge 
procese ne vidim da bi trebao da im postavlja problem.  
 Drugo je implementacija svih preporuka OEBS-a saglasno važećem Ustavu Crne Gore u 
cilju povećanja transparentnosti, profesionalizma institucija koje su uključene u izborni proces, 
posebno Državne izborne komisije i Agencije za sprečavanje korupcije. Mislim da su to dvije 
najnapadanije institucije u ovom parlamentu i ne vidim ni u tom dijelu šta bi moglo da bude 
problem jedna ovakva formulacija, jedan ovakav amandman. Treće, odobravanje i predlaganje 
Predloga zakona o nacionalnom i javnom emiteru Radio Televizija Crne Gore, uključujući izmjene 
načina izbora Savjeta RTCG-a u Skupštini Crne Gore kao i pravno rješenje koje će omogućiti 
izbog novog Savjeta RTCG-a odmah nakon usvajanja novog Zakona o nacionanom i javnom 
emiteru Radio Televiziji Crne Gore uz usklađivanje propisa sa međunarodnim standardima. Kao i 
za Državnu izbornu komisiju i ASK, stalno u ovom Parlamentu imamo priču oko javnog servisa i 



vjerujem da jedan ovakav predlog apsolutno ide u korist Demokratskom frontu i da zaista ne vidim 
šta bi trebalo da imaju protiv toga.  
 Četvrti amandman, u čalnu 9 stav 2 riječ "dvotrećinske većine u plenumu" zamjenjuju se 
riječima " tročetvrtinske većine u Odboru". Dakle, povećavamo koncenzus i saglasnost koju je 
potrebno da postignemo sa kolegama iz opozicije. Pet, u članu 11 nakon stava 1 dodaje se novi 
stav koji glasi: Odbor će definisati model za obrazovanje nezavisnog nadzornog tijela za praćenje 
dosledne primjene usvojenih zakona i podzakonskih akata, te ostvarivanje prava i sloboda 
učesnika u izbornom procesu. Dakle, nakon što zajedničkim radom dođemo do određenog 
unapređenja postojećeg zakonodavstva koje mi već smatramo dobrim dodatno se formira tijelo 
koje ima zadatak da prati implementaciju tih poboljšanih rješenja u odnosu na postojeće. Dakle, 
još jedno rješenje koje apsolutno u cilju sticanja povjerenja odgovara opoziciji.  
 Sada se postavlja pitanje, zbog čega kolege iz Demokratskog fronta ne žele da podrže 
ovakva rješenja. Ja nemam do kraja jasan i logičan odgovor. Nadao sam se da ću ga čuti večeras, 
ali se svakako nadam da će se i oni vratiti u rad Odbora za reformu i nadogradnju izbornog 
zakonodavstva, sad će se i drugačije zvati, kako bismo zajedno radili na ovim rješenjima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:35:16) 
 
 Hvala i Vama. 
 Sada riječ ima poslanica Anka Vukićević, a neka se pripremi poslanik Boris Mugoša. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (31.07.19 21:35:27) 
 
 Poštovane građanke i građani,  
 Žao mi je što večeras prisustvujete svemu ovome i što ovakve poruke vama šalje 
crnogorski parlament, znamo kako je stanje u državi, znamo da na ovakav način nećemo 
doprinijeti vašem boljem životu, na žalost. Ono što želim da kažem je  da u novembru mjesecu 
nijesam podržala Odluku o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva 
zato što u toj odluci nije stajala stavka o obrazovanju, odnosno, o tehničkoj vladi ili vladi izbornog 
povjerenja, jer je to jedini mehanizam kojim se može kontrolisati izborni proces. Kao neko ko je bio 
uključen u Vladu izbornog povjerenja znam kako sve funkcioniše i znam na koji način se pobjeđuju 
izbori. I ovi zakoni kakvi su da ih primjenjujete onako kako tamo piše izborni rezultat bi bio sigurno 
drugačiji.  
 Poštovane kolege iz opozicije i ovdje prisutni i ovi van Parlamenta, drage kolege, dogovor 
se ne pravi ovako. Dogovor se postiže razgovorom, a ne slanjem pisama u zadnjem momentu. 
Ako želimo dogovor, ako želimo ono što građani traže od nas, onda moramo konačno pristupiti 
onome na šta smo 31.marta stavili potpis, a to je Sporazum za budućnost. Znamo šta tamo stoji, 
na to nas je naš potpis obavezao i moramo sjesti i dogovoriti se, u suprotnom ne znam kako će 
postupiti na sledećim izborima opozicioni birači.  
 Takođe, iako kolege iz Demokrate  kažu da ostaju dosledni onome što stoji u Sporazumu 
za budućnost, da i oni takođe podržavaju tehničku Vladu, ali Predlog odluke u izmjeni izbornog 
zakonodavstva ne podrazumijeva tehničku Vladu. Sparazum za budućnost nije obavezujuće za 
Dekomratsku partiju socijalista i to je razlog zbog kog neću podržati predložene amandmane. Zato 
što prije za isti sto ako želimo dobro ovoj zemlji i ako imao odgovornost prema onima koji su nas 
glasali. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:37:55) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslanik Boris Mugoša, a neka se pripremi poslanik Milun Zogović. 
 
 



 BORIS MUGOŠA (31.07.19 21:38:03) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, ja se neću ponavljati u onom 
dijelu u kojem je predsjednik moje partije iskazao stav Socijaldemokrata, ali prosto sam se javio da 
bih dao određeni osvrt na ono što se dešavalo u prethodnih nešto više od sedam, osam mjeseci.  
 Naime, mi smo krajem oktobra prošle godine u ovom parlamentu sa podrškom većom od 
2/3 donijeli Odluku o formiranju odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva, ja 
uvijek kažem glasovima pozicije i većine u opoziciji i tada smo definisali što treba da radi taj odbor. 
Mi smo iz vladajuće većine, po mom mišljenju, odgovorno i ozbiljno pristupili realizaciji onoga što 
smo se zajedno dogovorili. Zaista smo radili naporno, da li kvalitetno ili ne radili smo koliko smo 
mogli. Imali smo nesebičnu pomoć i kolega iz NVO-a i akademske zajednice, uvažena kolegenica 
Marta je rekla i pomenula Centar za demokratsku tranziciju jer sam ja bio angažovan i u radnoj 
grupi 1 koja je radila Zakon o izboru poslanika i odbornika. Ja želim da pomenem i uvaženog 
profesora Blažića i kolegu Bastijančića koji su u ime akademske zajednice takođe sa nama 
zajedno radili na kreiranju određenih zakonskih rešenja koja će biti više nego dobra platforma za 
nastavak dijaloga. Da li su drugi htjeli sa nama da rade, pokazalo se jesu li htjeli. Ja ne ulazim u 
njihove motive, ja sam odgovoran za ono što ja radim. Došlo je do određene situacije da se 
pojavio politički subjekt koji želi ili mora svojom voljom ili tuđom voljom principijalno ili 
neprincipijelno da bude dio ovoga dijaloga. Ja li naša krivica što ćemo dijalog? Je li naša krivica 
što od prvog dana pozivamo na dijalog?  
 Poštovane koleginice i kolege, mi nemamo nikog drugoga bez nas ovdje što smo. Voljeli se 
mi ili ne između sebe ovih 81 poslanika jedini mogu da donesu određene odluke. Zbog toga ako 
nam je narod dao četiri godine mandata dajte da ih iskoristimo da poboljšamo ono  što i vi 
smatrate da treba da poboljšamo i ono što i mi smatramo da treba da poboljšamo, a to je izborno i 
drugo zakonodavstvo.  
 Na samom kraju, ja sam kad smo formirali ovaj odbor rekao jedan citat Abrahama Linkoma 
i sad ću ga ponoviti: "Ne možemo pobjeći od odgovornosti sjutrašnjice izbjegavajući je danas". 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:41:02) 
 
 Hvala.  
 Sad ima riječ poslanik Milun Zogović, a neka se pripremi poslanik Genci Nimanbegu.  
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (31.07.19 21:41:11) 
 
 Poštovani građani,  
 Ja večeras niti mogu, a niti želim da prikrijem stepen razočaranja i negativne osjećaje koji 
me obuzimaju kada se na ovakav način raspravlja o amandmanima i predlozima nekih ljudi koji su 
prve političke korake pravili zajedno sa mnom u nekada jakom i moćnom SNP-u koji su zajedno sa 
mnom pripadali bloku za očuvanje zajedničke države i ja prosto ne mogu da vjerujem da bi 
amandmane Miluna Zogovića ili ljudi koji su odrastali i sazrijevali na takvoj političkoj ideji večeras 
mogao da predlaže bilo koji poslanik DPS-a, pa ni poslanik Željko Aprcović iz Kotora. Iako ulazimo 
u drugi, treći sat rasprave mi i dalje ne možemo jasno da razlučimo čiji su zapravo ovo 
amandmani, predlozi da  li Borisa Bogdanovića ili gospodina Željka Aprcovića. Ali to ne mijenja 
stvar i suštinu žalosno je nešto drugo, zato što su ti ljudi priliku da upravljaju u političkim 
procesima Crne Gore dobili na osnovu podrške onih časnih i poštenih građana Crne Gore 
opozicionara koji su žrtvovali svoju egzistenciju, egzistenciju svoje porodice hrabro se zalažući 
više od 30 godina da razvlaste Demokratsku partiju socijalista. Još gorčiji utisak dodaje sledeći 
momenat ono o čemu ste vi juče raspravljali i stiče se utisak da je kompletna priča koju ste 
predlagali o sankcijama za nedolazak u ovaj parlement dovela do ovog epiloga u koje ja i dalje ne 



mogu da vjerujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:43:27) 
 
 Hvala vam.  
  
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 21:44:00) 
 
 Ja nisam predlagač amandmana znači da raščistimo. Rekao sam da je to Odbor za politički 
sistem predložio i na kraju izjasnio se cjelokupan Odbor za politički sistem. Ja nisam mogao sam 
da ih predložim ako ih ne prihvati Odbor.  
 Kolega Zogoviću, bili ste na Odboru za politički sistem i povela vas je jedna politička priča u 
dijelu koji se tiče kako i na koji način se organizovani izbori 2016 i 2018. godine da te izbore 
nijeste priznali. Pritom zanemarujući činjenicu da su i OEBS i ODHIR 2016. godine istakli kakav je 
kvalitet izbornog procesa na nivou Crne Gore bio.  
 Ono što ćemo se zajednički složiti, a što sam i rekao na Odboru da ste tada priznali izborne 
rezultate u svim opštinama gdje ste uspjeli da konstituišete vlast. Ja vas sad moram pitati kolega 
Zogoviću kako sa istim tim Demokratama koje sad na ovaj način karakterišete vršite vlast na nivou 
tri opštine, a do prije mjesec dana ste vršili na nivou četvrte opštine. Znači, u Beranama, Budvi i 
Herceg Novom. Ja sasvim opravdano očekujem, a očekuju i vaši glasači, odnosno ljudi koji su 
vam dali povjerenje u izbornom procesu da ćete vi već kolko je već sjutra pokrenuti proces, 
odnosno postupak raskida koalicije na nivou Budve, Herceg Novog i Berana i da ćete tamo 
pokazati Demokratama da se ne slažete sa njihovim stavom, kako vi kažete, pretočenim u 
amandmansko djelovanje na  izmjene i dopune odluke koju je predložio gospodin predsjednik.  
 Ono što bih želio da kažem ko je za dijalog vidjelo se u prethodnom periodu iz prostog 
razloga što jeste cilj Demokratske partije socijalista sa Socijaldemokratama, LP-om, Hrvatskom 
građanskom inicijativom, Bošnjacima i vama da probamo da nađemo jedan kvalitetan korpus 
izbornih zakona kako bismo povećali stepen povjerenja u izborne procese. To je nesporno. Ono 
što i jeste bila želja i nas i vas da upravo i nevladin sektor da pun doprinos u koncipiranju novih 
izbornih rješenja.  
 Ono što jesu saznanja da je krovni zakon, Zakon o izboru odbornika i poslanika upravo kroz 
rad ovog privremenog radnog tijela dobio jedan okvir, a to sam danas imao priliku da čujem od 
predstavnika nevladinog sektora koji je učestvovao u radu privremenog odbora i da je to i još 
jedna stepenica više u odnosu na ono što su bila prethodna rešenja ne zanemarujući, kažem, ne 
zanemarujući činjenicu da, po mom dubokom ubjeđenju, zakonska rešenja koja su bila u upotrebi 
2016 i 2018. godine da su kvalitetna rešenja i da je upravo samo stvar u tome koliko ćemo i vi i mi 
imati povjerenja u same izborne procese u kojim učestvujemo. Ako bude veći stepen i kvantu tog 
povjerenja onda nećemo dolaziti u situaciju da vi nama spočitavate kako mi nešto radimo mimo 
onoga što jeste zakon, a ja bih sad mogao da kažem niz činjenica što su uradili određeni politički 
subjekti na nivou Kotora u izbornim procesima 2016. godine. Dijelili se lap topovi, softveri, tu je ne 
znam dolazilo po stotine ljudi iz različitih gradova Crne Gore ne iz Kotora koji su vršili sondažu 
javnog mnjenja i ja samo sad postavljam pitanje odakle novci za sprovođenje takvih predizbornih 
aktivnosti, a pritom se želi spočitati Demokratskoj partiji socijalista da ona nešto radi mimo onoga 
što jesu zakonske norme. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:47:40) 
 
 Hvala vam.  
 Ne završili ste jer ovo je komentar i on je ograničen tri minuta, dao sam vam da završite 
rečenicu koja traje 40 sekundi. Hvala vam. 
  Izvolite, poslaniče Zogoviću. 



 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (31.07.19 21:48:30) 
 
 Samo kratko.  
 Poslaniče Aprcoviću, to što vi večeras obrazlažete amandmane Demokratske Crne Gore ne 
govori o vama nego o nivou do kog ste, ne ulazeći u motive, uspjeli da svedete nekada 
perspektivnu i opozicionu partiju Demokratsku Crnu Goru, ali da vam ponovim. U vašem izvještaju 
Odbora za politički sistem stoji da je amandmane predložio poslanik Boris Bogdanović, a onda da 
ste, zbog njegovog odsustva, amandmane preuzeli vi i sad fino, vi i Demokrate, kao dvije strane 
iste medalje imate iste opcije ili optužite jedni druge za plagijat ili priznajte da ste sklopili koaliciju. 
To nije korektno iz razloga što su vas potpuno ljudi drugačijih političkih profila podržali na izborima, 
ali svako neka vodi računa o svojoj daljoj političkoj sudbini. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:49:34) 
 
 Hvala vam.  
 Sada ima riječ poslanik Genci Nimanbegu, a neka se pripremi poslanik Neđeljko Rudović. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.07.19 21:49:44) 
 Hvala, poštovani predsjedniče Brajoviću.  
 Poštovane dame i gospodo, siguran sam da postoji prevod i da će to biti kvalitetan prevod.  
 Zakon o izboru poslanika i odbornika su usvojeni 2000. godine, 2001, 2002, 2004, 2005, 
2006, 2011 i 2014. godine. To su godine kada za usvajanje ovih zakona u ovom domu je trebalo 
2/3. Ja sam siguran da 2/3 tih glasova su učestvovali mnogi poslanici koji se nalaze na oba krila 
ovdje i to je u redu u demokratiji jedan zakon koji ima potrebu za visokim konsenzusom, da se 
usvaja velikom većinom i niko ne može da sakrije da postojeći zakoni na snazi su imali 2/3 
glasova pozicije i opozicije. Suštinu sam rekao da bih rekao da i pozicija i opozicija ne treba da se 
krije iza političkog poraza i nedostatka programa koji nude građanima. Dokaz se često daje ovdje 
napadajući naročito manjinske političke partije da nisu principijalne i da idu na štetu društva, ali ja 
želim da vam kažem da i na našu štetu je izglasan izborni zakon 2011. godine sa apsolutnom 
većinom u ovom domu gdje samo četiri poslanika albanskih političkih partija nisu glasali za taj 
izborni zakon, a bili smo u pravu jer to je dalo rezultat da ubuduće 2012, 2016. godine 
predstavljanje Albanaca u ovom domu je smanjeno. Mi ohrabrujemo dijalog, ohrabrujemo 
razgovor tako razumijem i posredništvo evropskih komisija, ambasadora koji se desio ovih dana. 
Naročito da u Crnoj Gori ima potrebe za posredovanjem za dijalogom, ali podržavajući ovu odluku 
ja imam moje sumnje da ovaj predlog u ovom domu se sa zakašnjenjem raspravlja zato što je 15. 
novembar datum i možemo ući u žešću diskusiju među političkim subjektima da li ćemo imati 
saglasnost za izbore naredne godine.  
 Crna Gora je uznapredovala na evropskom putu, na evroatlanskom putu, mi se time 
ponosimo, ali sigurno da ima političkih elementa da je u porastu mržnja i teške optužbe prema 
manjinskim narodima. Uvjereni smo da će imati političke zdrelosti od svih političkih subjekata da 
diskusije budu pune i u skladu sa reformama koje treba da preduzmemo. Zbog toga ja pozivam 
sve političe subjekte i oni koji su izvan ove sale da postignemo, da diskutujemo u ovom kratkom 
vremenu i da  usvojimo zakone na dobrobit građana. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:54:20) 
 
 Sad ima riječ Neđeljko Rudović, a neka se pripremi poslanik Predrag Sekulić. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (31.07.19 21:54:31) 



 
 Zahvaljujem.  
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo,  
 Slušao sam elaboraciju kolega iz Demokratske partije socijalista i vrlo kratko ću se samo 
osvrnuti na ovu euforiju koju slušamo zato što ja imam utisak da smo mi imali izbore i 2016. i prije 
toga u Kaliforniji ili u Švedskoj. Ja mislim da bi se svaki pristojan čovjek sa malo savjesti stidio da 
ima vlast na način kako je ima Demokratska partija socijalista. Upravo da se ne bi neko crvenio jer 
ja znam da ima vrlo pristojnih ljudi i u Demokratskoj partiji socijalista, mi večeras govorimo o 
dijalogu. Govorimo o tome da se Crna Gora nalazi pred izborom da li ćemo da se dogovaramo i 
da imamo izbore koji su nesporni koji su iole prihvatljivi ili ćemo da u Crnoj Gori imamo  sukobe, 
imamo haos i imamo stalna rvanja zbog kojih mi i ne možemo da razgovarmo o ekonomskom i 
demokratskom napretku Crne Gore i njenom putu u Evropsku uniju. Zato ja želim, bez obzira na 
pozadinu ove sjednice večeras, da zahvalim ambasadorima Evropske unije jer su nam pomogli. 
Mislim da su nam pomogli da pokrenemo stvari sa mrtve tačke i da pokušamo da nađemo ono što 
je sadržaj dogovora i novu izbornu regulativu kako bismo konačno svi zajedno ispunili svoju 
dužnost, a to je da Crna Gora krene dalje i ostavi iza sebe sve ove hipoteke sa kojima se 
suočavamo. Najzad, jedan značajan subjekt iz opozcije će učestvovati u kreiranju i u pokušaju, 
nemam ja prevelikih iluzija, ali mislim da je dužnost svih nas da pokušamo da se dogovorimo. To 
dosta govori o nama, nismo umjeli sami, morali su nam pomoći ambasadori Evropske unije. To 
nije za pohvalu, ali to je realnost moramo se suočiti s tim, idemo dalje.  
 Vezano za sadržaj, imamo nešto što mogu biti iskoraci, Državna izborna komisija, Agencija 
za sprečavanje korupcije više vjerovatno neće moći da budu ćelije partijske Demokratske partije 
socijalista nego profesionalni državni organi. Isto važi i za Javni servis. Predsjedniče, znam da 
kuburimo sa vremenom u ovih minut ću se uklopiti.  
 Ima jedan veliki nedostatak, što se mene tiče, a to je što u ovim amandmanima, ovo je neki 
novi dokument, ne postiji opcija tehničke vlade. Ja mislim da ovaj odbor koji treba da prati 
realizaciju sporazuma ni približno neće moći to da radi. To je kao da miševima date da čuvaju sir. 
Ako nema tehničke vlade, ako ova postojeća većina treba da  prati realizaciju onoga što treba da  
svi zajedno dogovorimo i da poštujemo. Zaključiću, ukoliko nema  dogovora koji je potreban  Crnoj 
Gori, ako  ne budemo u stanju dabudemo odgovorni  prema budućnosti Crne Gore, umjesto 
dogovora imaćemo nespokoj. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 21:58:42) 
 
 Hvala. 
 Sada  ima riječ Predrag Sekulić, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (31.07.19 21:58:54) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče,uvažene koleginice i kolege, 
 Dvije decenije je duga dobra praksa  ovog Parlamenta da zajednički radimo izborima i 
zakonima, od tada smo imali pet ili šest izbornih ciklusa i pet ili šest puta smo mijenjali set izbornih 
zakona,najčešće smo imali u stvari dvo trećinsku većinu. 
 Dozvolite, uvažene kolege, uvijek kada je Demokratska partija socijalista  ta koja je imala 
razumijevanja i uvijek je prihvata ono što su bili i ole suvisni predlozi opozicije.Dozvolite takođe, 
malo da se prisjetimo na sve njihove  predloge,počevši od onih da prvo biračke kutije budu 
providne, pa opet da ne budu providne,dozvolite da smo više navrata  mijenjali čak  i gramažu 
papira  na kojima su se štampali  glasački lističi itd.itd. Takođe, dozvolite da posjetim da smo imali 
prskanje sprejom koji se inače ranije koristilo samo u Africi, da se nebi glasalo dva puta, a 
poslednje izmjene su bile prije  ovih izbora 2016.godine. Znači 2015.godine, dvotrećinskoj 
većinom usvojili smo zakone  i uveli elektronsku indetifikaciju. Znači, prvi na ovim prostorima čini 
mi se prvi negdje u Evropi jer do tada je postojala samo praksa u Albaniji to pokušaj elektronskih 



idetifikacija koji nije bio uspješan. Znači, dozvolite da smo sve ono što su bili i ole suvišni predlozi 
naših kolega iz opozicije zaista prihvatali, uvijek se ponavljalo isto,znači u tim promjenama  
zakona  pomagali su nam naše kolege,prijatelji iz Evropske unije, OEBS-a,Savjeta Evrope i uvijek 
se ponavljalo isto.Znači, nakon izbora  kad izgubi  izbore  naše kolege iz opozicije  govorilo se da 
zakoni nijesu dobri, da praksa nije dobra, a međunarodni posmatrači su govorili da su izbori bili 
fer,korektni, demokratski da smo imali jednake šanse itd. Dozvolite takođe da prokomentarišem 
ono što su kolege iz opozicije većeras u dva ili tri navrata ponovili, a to da imamo problem sa 
birački spiskom. Znači, 2015.godine naše kolege iz opozicije su tražili da birački spiske više ne 
vode lokalne samouprave  nego da to radi Ministarstvo unutrašnjih poslova, u tom trenutku na čelu 
Minsitarstva unutrašnjih poslova bio je čovjek koji nije pripadao većini,nije pripadao Demokratskoj 
partiji socijalista, nakon što smo imali eksperiment sa tehničkom Vladom, ponovo je došao čovjek 
iz opozcije. Znači, birački spiskove poštovani građani vodilo je Minstarstvo Unutrašnjih Poslova na 
čijem čelu su bili ljudi iz opozicije,čini mi se da su oni najbolji način demostrirali pokazali da su ti 
birački spiskovi isčišćeni,znači imali smo problema,imali smo provjeru  sa afa sistemom,znači 
ničega nema spornog da bi tri godine kasnije naše kolege iz opozicije se sjetili da birački spiskovi 
nijesu dobri. Zašto. Zato što ste ih Vi vodili. Ja zaista mislim da negdje mora postojati granice, jer 
građani veoma dobro pamte nije to tako davno bilo šta smo zajednički radili.  
 Naravno ovaj večerašnji predlog je čini mi se iskorišćen više zato da bi se opozicija između 
sebe  obračunavala nego što smo čuli neke argumente protiv ovih predloga, i opet ponavljam 
Demokratska partija socijalista je uvijek spremna  i otvorena za predloge i  predloge naših kolega  
iz opozicije, naravno moramo konsultovati ono što je dobra praksa, moramo konsultovati ono što 
su međunarodni standardi.  
 Takođe, imali smo jednu dobru praksu u oči referenduma,ta dobra praksa je bila da smo 
zajedno sjeli sa jedne strane su bile kolege za zajedničku državu, sa druge strane su bile kolege 
odnosno mi moji smo bili za nezavisnu Crnu Goru, zajedno smo radili na zakonu, zakonima 
prihvatili sve ono što su bili dobri predlozi, prihvatili smo čak i predloge Evropske unije sa onom 
većinom 55%, i dozvolite da smo dio te dobre  prakse negdje pokušali da ugradimo  u ovo što je 
izborno zakonodavstvo. Znači, smatrali smo da  kad su mediji u pitanju mora imati sistem jednakih 
šansi i ako smo ga imali do sada,ali moramo napraviti poseban zakon koji se tiče samo 
prestavljanja  političkih subjekata tokom izborne kampanje. Znači, takvu dobru praksu smo imali 
2006.godine, vjerujem da će naše kolege iz opozicije  prihvatiti ono što smo radili u proteklih 
godinu dana, znači da se pitanje medija odnosno prestanka političkih subjekata ne nalazi u 
Zakonu izbora odbornika i poslanika nego da bude poseban zakon koji se bavio sa tim. Naravno 
sve ostale medijske zakone apsolutno ćemo prihvatiti sve ono što je dobra paksa Evropske unije,a 
čini mi se da smo tamo već  ugradili i nešto što je dobra praksa Crne Gore. Znači, da neke stvari 
recimo u Savjetu, Javnom servisu itd,rješavamo zajednički, kažem još jedanput dobri su predlozi  
po malo ćemo razgovarati o njima. Vjerujem zaista da kažem još jedanput da ćemo na kraju tog 
posla zajednički ovdje sa većinom koja je bila u običajno kod nas  dvotrećinska većina ili većom 
usvojiti sve ono što su izmjene i dopune izbornih zakona.Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:04:13) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Mihailo Anđušić. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (31.07.19 22:04:19) 
 
 Uvaženi građani, evo već nekolik dana u sitne sate se družimo, ali htjela bih  na početku da 
Vam kažem jednu istinu. 
 Postoji DPS-u poželjna i nepoželjna opozcija. I ja sam vrlo ponosna što smo mi iz 
Demokratskog fronta ne poželjna opozcija Demokratskoj partiji socijalista. Naravno da njima ne 
odgovaraju ljudi sa stavom i da im više odgovaraju ovi bezlični,ova đečina, infantilna,  nedorasla  i 
zbog toga su izabrali jedan dil sa njima. Sličan se sličnom raduje   za neke stvari. A sad ću Vas da 



pitam kolege iz DPS-a, recite mi otvoreno da li su Vas demokrate naučile da plagirate ove 
amadmane, jer ovo je  od tačke do tačke  ste prepisali kolege iz DPS-a, amandane Bogdanovića 
poslanika Demokrata, ako to nije tačno u stvari,ako to nije urađeno uz njegovu saglasnost ja 
očekujem da Bogdanović, se oglasi i da Vas  optuži da ste plagirali njegove amandmane od tačke 
do tačke. Napominjem  od tačke do tačke jer se potrkalo i ono što je presmiješno, i što ne bi 
smjelo  Vama da se omakne,a to je u skladu sa važećim Ustavom ne nego u skladu sa  
nevažećim Ustavom toliko je to jedna, usudiću se reći, sprdačina. E pa sad me  samo zanima da li 
je po sredini dil ili ste Vi naučeni od Demokrata da ispalgirate ovo od tačke do tačke. 
 Nego ne očekujem ja da će se Bogdanović javiti jer ovdje smo imali  Orava koji nas je 
ubjeđivao sve da treba nešto da podržimo. Nije probelm da podržimo kolege iz opozicije,ali je 
problem taj što oni hoće da podržimo nešto što oni ne podržavaju niti se pojavljuju ovdje. Ono što 
ću još reći, tamo gdje ste Vi slični sa Demokratama jeste taj jedan odsustvo jednog stava, jedan 
snishodljiv odnos prema Evropskoj uniji. Vas ko god dođe sa strane iz Evropske unije nagovori na 
nešto,ko je Vas nagovorio za ovo da li Demokrate da plagirate ili Vas je Orav  spojio, u svakom 
slučaju istina je jedna da je došlo do dila između Demokrata i Demokratske partije socijalista na 
uštrb na žalost Sporazuma o budućnosti koji smo svi zajedno potpisali.  
 Uvaženi građani, uzalud smo izgleda protestovali u onolikom broju kad su kolege iz 
Demokrata na prvi mig Demokratske partije socijalista napravile dil sa njima, pomalo je licemjerno, 
možda ne pomalo nego je veoma licemjerno to što su se Demokrate oglasile sad navodno da 
podržavaju prelaznu vladu,odnosno tehničku vladu i naš amandman. Prvo amandman se ne 
podržava tamo na ulici no se zna đe se  podržava amandman, to je jedno.Druga stvar, da im je 
bilo stalo do tehničke Vlade  oni bi u ovom dilu koji su napravili sa vama tražili da  podržite 
tehničku Vladu,ali očigledno  da njima to ne odgovora i da ste Vi našli zajednički imenilac, a rekla 
sam sličan sličnom se raduje,  jer negdje imamo i sa vaše strane ovih plagijatora, sa njihove 
strane plagijatora, imate taj snishodljiv odnos prema međunarodnoj zajednici. Znači, dvoje su se 
našli, i srećno Vam bilo, ali na žalost na uštrb onih građana koji žele promjene u ovoj 
državi.Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:08:10) 
 
 Hvala, poslanice Bošnjak.  
 Sada ima riječ MIhailo Anđušić, a neka se pripremi Aleksandar Damjanović. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (31.07.19 22:08:21) 
 
 Uvaženi predsjedniče., 
 Pa, evo večeras poslednjih dana ovog proljećnjeg zasijedanja imamo priliku da zajednički 
razgovaramo o izmjeni Odluke o obrazovanju odbora za dalju reformu izbornog zakonodavstva. 
Naravno negdje bi se usaglasio sa stavovima mojih kolega prethodnika koji su govorili da je 
Demokratska partija socijalista sa svojim koalicionim partnerima ostala konzistentna u svojim 
stavovima da je u Odbor za dalju reformu izbornog zakonodavstva dobrodošao svako. Dakle, da 
smo raspoloženi da proširimo kapacitet kako bi sve svoje odluke u okviru izbornih zakona donosili 
sa što širim konsenzusom. Meni lično, moram priznati, nije drago da priliku da proširimo rad 
odbora realizujemo na način što u nju uključujemo one koji su možda u ovom trenutku to najmanje 
zaslužili iz određenih razloga gdje naravno i večeras ovdje smo mogli imati priliku da čujemo jasne 
stavove o tome kako na dalji način ta politička grupacija planira da unaprijedi izborno 
zakonodavstvo, ali negdje iskustvo nam je pokazalo da njih i te kako karakteriše taj izostanak 
jasnog stava. Kao što sam rekao mi ostajemo konzistentni u svojim stavovima da je u taj odbor 
dobrodošao baš svako i da se nadamo da ćemo sa još širim konsenzusom donositi odluke u 
narednom periodu.  
 Sa druge strane naravno evo imamo prilike i ovih dana i večeras da čujemo i neke poruke u 
imperativu od starne bivših ministara Vlade izbornog povjerenja koju smo već imali prilike da u 
okviru određenih sporazuma ustupimo. Poruku imperativu da je jedini i upečatljivi uslov samo 



Vlada izbornog povjerenja, odnosno tehnička vlada i da drugog dogovara ne može biti. Tako da u 
svakom slučaju radi se o jednom širokom spektru prijedloga, ali ponavljam i oni i ovi prvi su 
dobrodošli u rad odbora kako bi zajednički unaprijedili izborno zakonodavstvo.  
 Samo kratko, zaista bih se usaglasio takođe sa kolegama da smo u okviru dosadašnjeg 
rada zaista što god ko misli o tome uradili jedan značajan posao u okviru radnih grupa. Ja ću se 
kratno osvrnuti samo na rad radne grupe broj 5 u okviru koga sam učestvovao u izradi Zakona o 
finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja. Ovo je prilika negdje da se zahvalimo zaista na 
jednom korektnom pristupu od strane nevladinog sektora. Konkretno u ovoj radnoj grupi najveći 
doprinos je dao Centar demokratsku tranziciju sa veoma konstruktivnim prijedlozima koji su onako 
jedna praksa dobra sa terena i koji su nam i te kako pomogli da dobijemo bolji predlog zakona, a 
naravno veoma kvalitetan pristup u čitavom poslu su imali i Državna revizorska institucija, 
Agencija za antikorupciju, kao naravno i akademska zajednica.  
 Kada su u pitanju sama zakonska rešenja vrlo kratko. Dakle, na desetine imamo izmjena 
koje su uslovile da mi dobijemo jedno, zaista smatram, dobro zakonsko rešenje koje ćemo nadam 
se svi zajednički u narednom periodu imati prilike dodatno da unaprijedimo, ali ono što je negdje 
najznačajnije to su izmjene koje se tiču jasnog odvajanja izborne kampanje od redovnog 
funkcionisanja političkih partija. To su negdje bili zahtjevi svih aktera u okviru rada ove grupe. 
 Takođe naravno i povećanje praga finansiranja od strane pravnih i fizičkih lica sa 
dosadašnjih tri na pet, odnosno sa pet na 20.000 eura. Naravno tu je negdje i prihvaćena 
inicijativa od strane ženske političke mreže, što nam je posebno drago, u okviru koga su 
pripadnice slabijeg pola uspjele da obezbijede svoje pravo u okviru budžetiranja političkih partija. 
Takođe, i ravizija od strane Državne revizorske institucije na bazi procijenjenog rizika i neka 
krupnija pitanja koja smo otvorili koja se tiču izmjene Krivičnog zakonika za koje smatramo da je 
potreban još širi konsenzus da bi zajednički razgovarali o ovoj temi.  
 U svakom slučaju zaista se nadam da je to jedna veoma dobra i kvalitetna osnova kako bi 
razgovarali u narednom periodu na još kvalitetniji način i dobili zaista suštinski unaprijeđeno 
izborno zakonodavstvo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:13:01) 
 
 Hvala vam.  
 Poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović.  
 Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (31.07.19 22:13:15) 
 
 Poštovani građani,  
 Evo imamo priznanje vladajuće koalicije da ne postoje uslovi za fer izbore. Takođe, imamo 
juče i neposredno uključivanje Evropske unije i posredovanje. U ovoj zgradi ambasador je 
posredovao i komunicirao sa poslaničkim klubovima, a i van ove zgrade usaglašavao neki 
dogovor. I ja mislim da je ovdje glavni problem što se jeftino pušta DPS da prođe sa ovakvim 
zahtjevima. Stanje je loše, uslova za fer izbore nema. U medijima je stanje katastrofalno. Ne 
moram to dokazivati, zapitajte se kad ste imali neku emisiju gdje ste imali priliku da čujete 
opozicione stavove osim prenosa Skupštine.  
 Dakle, koverat, zloupotrebe, milioni, stotine hiljada evra koje se daju opštinama pred izbore, 
pitao sam neposredno ministra koji mi nije odgovorio na to pitanje. Zašto mi nalazimo se u ovoj 
situaciji, posle protesta, posle traženja građana da mi koordinirano kao opozicija djelujemo? Zašto 
neko separatno pregovara sa DPS-om? Pa, ne može imati sreće od toga. Ne može, jer mi vidimo 
da je to jedan sistem koji je uigran decenijama da izvrgava ruglu i zakone i propise i osnovna 
demokratska načela. Ovdje nema uslova za izbore ne zato što je to elementarna nepogoda nego 
zato što vlast aktivno radi na tome da ruši izbornu volju građana, da godinama sa propagandom 
nelegalnim sredstvima, drugim sredstvima djeluje na vašu izbornu volju. Jedino složno 
sprečavanjem zloupotreba možemo da krenemo ka uslovima za fer izbore za slobodno društvo. 



Ovdje je velika odgovornost nevladinog sektora. Pa, neće biti valjda da oni sad pregovaraju neki 
rade u podgrupama sa vlašću koja zloupotrebljava izbore iza leđa nas iz opozicije. Pa, za koga se 
oni bore tamo, valjda za građane i za slobodne izbore u kojima treba mi iz opozicije da 
učestvujemo. Isto važi i za medije i za neke krugove koji su navodno čisti, a uključeni su u ovakve 
separatne i vaninstitucionale pregovore. Mi se naravno borimo za institucije, za evropski put itd.  
 Poštovani građani, jedino složno kao opozicija, kao građani, kao nevladin sektor, kao mediji 
koji se izdaju za opozicione  treba da djelujemo, da vršimo stalni pritisak na vlast. Evo nam danas 
potvrda da DPS mora da poklekne ako budemo istrajni, ali ako se prave seperatni dogovori neće 
se ništa dogoditi. Još jednu stvar da ponovim koju smo rekli prije godinu dana, prvo usamljeno, a 
onda sada konačno i sa institucionalnim predlogom, da bez vlade koja se može zvati građanskog 
jedinstva, tehnička, povjerenja nema slobodnih izbora. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:16:20) 
 
 Hvala.  
 Sada ima riječ poslanik Jovan Vučurović, neka se pripremi poslanik Budimir Aleksić. 
Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (31.07.19 22:16:28) 
 
 Poštovani građani,  
 Na početku da kažem, Narodna stranka zbog koalicije sa DPS-om  nestala sa političke 
scene, Pozitivna Crna Gora, nakon koalicije sa DPS-om, nestala sa političke scene i Demokratska 
Crna Gora ide tim sigurnim putem jer koga dohvati u svoje ralje kriminalni režim taj ne može da 
opstane, ko prestane da bude opozicija taj ne može da opstane na političkoj sceni, a sad da 
kažem na žalost to se dešava i Demokratskoj Crnoj Gori. Mi ovdje prisustvujemo jednom 
prvorazrednom skandalu da stavove i amandmane Demokratske Crne Gore koja tako gorljivo za 
sebe govori da je opoziciona, njihove stavove i amandmane zastupaju poslanici Demokratske 
partije socijalista.Stavove i amandmane Demokratske Crne Gore zastupa Miško Vuković i Željko 
Aprcović kojih je pajserom istjerao iz Skupštine Opštine Kotor. Ja sam skoro, evo prije tri, četiri 
minuta završio sa pozivima od članova Demokratske Crne Gore, od časnih i poštenih ljudi koji 
kažu da se kaju što su ikad pomislili da glasaju za tu stranku posle ovakve izdaje i posle ovakve 
sramote koju su im nanijeli Aleksa Bečić, Boris Bogdanović i još nekoliko ljudi koji su odlučili da 
uđu u koaliciju sa kriminalnim režimom Demokratske partije socijalista. Ovdje bih da pokažem 
samo evo nekolike dakle, pogledajte ovo je bilo, samo da vidim koji je to datum, petak 24.jul, 
stvarni lider Demokrata Boris Bogdanović kaže:  Nema te ponude DPS-a koju treba prihvatiti. 
Idemo dalje. Dakle, evo drugi čovjek Demokrata Aleksa Bečić sjedi sa Oravom koji je posredovao 
u tom dogovoru i toj koaliciji novoj DPS-a i Demokrata kaže: Sa Evropskom unijom uvijek, sa 
DPS-om nikad. A onda ide jedna ovako lekcija iz morala koju su pokušale Demokrate da nam 
proture izjavom časti, veli, Demokrate se obavezale da neće nikad sa DPS-om. I dakle, šta onda 
poslije ovakvih izjava koje su bile prije dva, tri i i trideset dana da kažemo, osim da se desila jedna 
velika i teška izdaja unutar opozicije, da su prevarili svoje glasače, opozicionu javnost i da je 
uslijedio taj dogovor između DPS-a i Demokrata. I ja shvatam političke sporazume. Shvatam i 
političke dogovore. Mogu da shvatim čak i neke neprincipijalne koalicije, ali šta je to natjeralo 
Demokratsku Crnu Goru da poslije ovakve retorike i pozivanja na etiku i moral uđu u dogovor iza 
leđa čitave opozicije, uđu u dogovor sa Demokratskom partijom socijalista, dakle, koja je uništila 
do sad svaki dogovor, koja je uništila i onaj prošli dogovor koja je imala dakle, kada je uhapsila 
Nebojšu Medojevića i Milana Kneževića. Dakle, šta je to te ljude natjeralo da se dogovraju sa 
DPS-om, sa Milom Đukanovićem, Duškom Markovićem, Miodragom Vukovićem, ja ne mogu da 
shvatim, ali jednom prostom analizom dakle, ako se bavimo politikom onda moramo se baviti 
analizom, došao sam do zaključka dakle, da to nije ništa novo. Isto ovako se ponašala i pozitivna 
Crna Gora, isto ovako se ponašao legendarni Darko Pajović i njegova ekipa Azra Jasavić i ostali 
uoči ozvaničenja pakta sa DPS-om koji je sačuvao Mila Đukanovića na vlast.  



 Dakle, analizirajući ovaj dokument koji su nam dali, mogu da zaključim da je usaglašavanje 
stavova i dogovor između DPS-a i Demokrata traje već odavno. Što je najtragičnije, poštovani 
građani, očilgedno su se dogovarali u trenutku dok su trajali protesti u Crnoj Gori. To je najveća 
sramota koja je mogla da zadesi opoziciju da su se iz Demokratske Crne Gore sa kriminalnim 
režimom dogovarali dok su trajali protesi protiv toga kriminalnog režima i mogu sad da tvrdim 
odgovorno one njihove odvojene šetnje, oni njihovi odvojeni protesti, ono je sve bilo usmjereno 
nAa, sada kad se ovo ispostavilo jasno je da je to bio cilj, oni odvojeni protesti, evo tu je i gospodin 
Džemal Perović, moram da ga pomenem, ne može da replicira, ali dakle ti odvojeni protesti i te 
odvojene akcije Demokrata bile su usmjerene na razbijanje i gušenje protesta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:21:39) 
 
 Hvala vam. 
 Vodite računa o vašim kolegama.  
 Sada riječ ima Budimir Aleksić, a neka se pripremi poslanica Daliborka Pejović. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (31.07.19 22:22:00) 
 
 Poštovani građani, kao neko ko se evo već 30 godina bavi politikom i društvenim naukama 
mislio sam da sam upoznao duh i mentalitet ovog vremena, i ovog prostora, i ovog društva koje 
kreira Demokratska partija socijalista u poslednjih 30 godina, da sam upoznao sve pasjaluke, sve 
marifetluke, sve niskosti, sve prevjere, sve prevrtljivosti koje karakterišu ovo društvo, koje ova 
vlast kreira u poslednjih 30 godina, ali očigledno da je Crna Gora jedna pojava sui generis kao 
društveno istorijska pojava i kao psihološki fenomen, pa i ovo sam se zaista iznenadio ovim 
večerašnjim paradoksom, čudom da amandmane jedne opozicione partije ovdje predlaže, 
obrazlaže i brani Demokratska partija socijalista. Mislio sam da je to i u ovoj i ovakvoj Crnoj Gori 
nemoguće, ali evo vidimo da je sve moguće. I to nakon što je potpisan ovaj čuveni Sporazum o 
budućnosti, jer  opozicioni birači 20 godina traže ujedinjenje opozicije, insistiraju na jedinstvo 
opozicije, trpe svu diskriminaciju i sve muke i nevolje koje ova vlast priređuje i taman su se 
ponadali da će ovaj sporazum koji je potpisalo 39 opozicionih poslanika zajedno sa pokretom " 
Odupri se" na Trgu Slobode u Podgorici, pred hiljadama građana, mislili su ljudi da je utvrđeno 
opoziciono jedinstvo, ali evo vidimo večeras kako to izgleda i kako DPS uvijek nađe one trule 
daske u opoziciji. Podsjetiću da je osnovni element toga sporazuma bio da nema izlaska na 
izbore, ni na jedne buduće izbore koje neće pripremiti tehnička vlada koja treba da obezbijedi je li 
ambijent adekvatan za prve slobodne i fer izbore.  
 Zanimljivo je da smo u posljednjih nekoliko godina slušali razne pridike i ja bih rekao  i 
drske optužbe od iste ove opozicione strukture čije amandmane brani i obrazlaže Demokratska 
partija socijalista večeras, da DF ne umije da smijeni vlast, da ne zna da vodi opoziciju, da svojom 
ideologijom i svojim pokretanjem identiteskih pitanja ide na ruku DPS-u itd. Prošle nedelje samo 
danima smo slušali iz te iste partije optužbe da gradonačelnik Budve i kadar DF-a Bato Carević 
sarađuje sa Demokratskom partijom socijalista, samo što nije sklopio koaliciju sa DPS-om. Iste 
optužbe su od strane tih kvazopozicionara išlei na račun Simonide Kordić u Herceg Novom da 
sarađuje sa vlašću, i evo večeras vidimo ko sarađuje sa vlašću. Vidite u kojoj situaciji oni to rade, 
poštovani građani, u situaciji kada Katnić opet pokreće ofanzivu na Demokratski front, u situaciji 
kada je Demokratski front  raskrinkao ovu veliku pljačku države preko fiktivnih računa, preko 
fiktivnih faktura koje se uništavaju itd. Dakle, u takvoj situaciji evo vidimo da jedan opozicioni 
subjekt pravi koaliciju sa Demokratskom partijom socijalista. Davno je rečeno i Vuk Karadžić 
zabilježio " Ne pada snijeg da pokrije brijeg, nego da svaka zvjerka pokaže svoje trag". Evo 
večeras smo vidjeli kako neke zvjerke pokazuju svoje prljave tragove. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:25:29) 
 



 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanica Daliborka Pejović, a neka se pripremi poslanik Slaven Radunović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (31.07.19 22:25:35) 
 
 Hvala vam. 
 Ja ću vrlo kratko, ali zbilja sa jednom vrstom čuđenja zbog svih velikih riječi koje se večeras 
ovdje izgovaraju za jako jednostavne i proste stvari.  
 Dakle, ako neko misli da nas optuži i da treba da se stidimo onoga što smo radili i da  
imamo namjeru da nekoga varamo ili što je najgore da smo infantilni u tom pokušaju, ja zaista 
mislim da je isuviše velika elaboracija za jedan jednostavan posao koji smo uradili proteklih 
mjesec i nešto dana negdje sakupljajući ono što su nam na kraju krajeva i vaše kritike i vaši osvrti 
na nešto što je problem sprovođenja izbornog zakonodavstva i rada državnih institucija u tom 
smislu. Dakle, neka što je bio problem i što ste stavljali dilemu legitimiteta podgrupa koje su radile 
u ovom dijelu nego ste čak u jednom trenutku mnogi od vas pokušali da učinite nelegitimnim i 
učešće nevladinih organizacija i akademske zajednice koje su radile sa nama i nekad nam stvarali 
neprijatnu situaciju da su i oni sami govorili nemojte nas nigdje pominjati, jer se plašimo da ćemo 
im mi urušiti sopstveni kredibilitet, a zašto smo sve ovo uradili. Samo zato da bismo došli do 
onoga što poručuju svi normalni Crnoj Gori i van nje do dijaloga. Sad vam je problem dijalog, al 
vam nije problem kad vam dođu predstavnici Evropske komisije na Odbor i kad ga pitate šta je 
ključni problem u Crnoj Gori političke prirode i kad vam se otvoreno kaže  dijalog u Parlamentu 
gdje jedino može da počne ili može da se završi.  
 Da bismo imali dijaloge, da bismo ga nastavili moramo da vidimo oko čegamo možemo da 
se dogovorimo. Iako je išta svih ovih godina i decenija pominjano kao sporno za kvalitetan dijalog 
u Crnoj Gori to su bili izbori, izborno zakonodavstvo i kolateral svega toga i ne vidim što je problem 
da ono što su bila dobra iskustva vaše primjedbe, vaše sugestije, sugestije eksperata, pa čak i 
matičnih državnih institucija oko toga da stvorimo bolji ambijent sada sporan i odmah da vam 
kažem. Nije bilo nikakve političke kalkulacije. Čak su predstavnici državnih institucija s kojima smo 
razgovarali bili mnogo moderniji nego rešenja koja smo mi nudili. Prema tome nama je u interesu 
da konačno stavimo tačku na ovu priču, a ne da se svakodnevno i svakomjesečno i svakogodišnje 
iscrpljujemo oko istih tema, istih problema. Vjerujte mi jednu stvar, da me neko pita što vam je 
lakše izgubiti izbore, nego slušati ovo svakog dana, rekla bih dajte da izgubimo izbore. Pa jeste 
pošteno i jeste ma neka. Zato što nema diskusije i nema jednog nastupa da se ova priča ne 
pomene i mislite da je to prijatno slušat, nije vjerujte i zato molba da nas ne nazivate infaltivnima. 
Jer, čini mi se da smo krajnje ozbiljni, da nas ne nazivate nepoštenim, jer je naša namjera poštena 
i dobronamjerna i da nas ne tjerate da se stidimo nečega što smatramo da će prevazići duboki jaz 
u Crnoj Gori.  
 Hvala uvaženom poslaniku Rudoviću na razumijevanju potpuno ću podržati njegovu 
diskusiju, po prvi put nikakve razlike u tome nemam.  Hvala svima onima koji u ovome vide dobru 
namjeru. Ja sam budite sigurni uvjerena, da ono što smo do sada radili nećete devalvirati i budite 
sigurni da će te u malom procentu vjerovatno izmijeniti ono što su predložena rješenja.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEdNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:28:45) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Slaven Radunović, neka se pripremi poslanik Predrag Bulatović, 
izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.07.19 22:28:54) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, večeras se odigrava jedna vrlo čudna igra u Parlamentu 



Crne Gore, nije to samo večeras to traje od juče i moram da vam kažem da i ja i ostale kolege iz 
Demokratskog fronta smo vrlo razočarani zbog toga.  
 Nije uopšte pitanje onoga šta piše u amandmanima, suština je u tome da se sve ovo 
dešava iza leđa kompletne opozicije. Opozicija u Crnoj Gori, nije to nikakva jeres reći, nema 
nikakvih šansi da pobijedi na izborima ukoliko ne djeluje jedinstveno makar u nekoj mjeri. Makar u 
mjeri da se ne krijemo iza ćoškova i ne pregovaramo s DPS-om tajno.  
 Naime, nije bitno samo šta piše u ovom sporazumu, tj. u ovim odlukama, bitno je ono što ne 
piše. Mene interesuje mnogo više šta ste se vi dogovorili, a što ne piše u ovome. Jer, nekako 
strašno korespondira sa nevjerovatnim napadima na gradonačelnika Carevića u Budvi, 
nevjerovatno korespondira sa tim. Pa onda, korespondira i sa čudnim napadima na gospođu 
Simonidu Kordić, prvu iz Demokratskog fronta u Herceg Novom koja je šefica Kancelarije za 
međunarodne odnose i koja je takav profil, takav kadar da bi se ponosili Beograd ili Novi Sad, a ne 
jedan Herceg Novi protiv koje se na sličan način koju u zavjere u Herceg Novom. I sve se to radi 
na vrlo sličan način kako se radilo i poslije 24.oktobra.  
 Mi iz Fronta to pamtimo i ne opraštamo. Tada je veliki dio opozicije, nakon  jednog prvi put 
u Crnoj Gori viđenog vida borbe koji je primijenio Demokratski front i žrtava koje je podnio tada i 
Demokratski front i narod koji je bio sa njim, dio opozicije potrčao da se dogovara na račun 
Demokrtskog fronta i preko naših leđa i mogu da kažem, jedan put kad se to desi, možemo da 
oprostimo nekako. Ali, kad to neko uradi drugi put, a ovaj put nije samo iza leđa Demokratskog 
fronta, nego iza leđa kompletne opozicije. Jer, samo da vas podsjetim i oni koji su danas na neki 
način podržali ovo, ogradili su se prethodnih dana i rekli, apsolutno svaka opozicina partija, da 
nema nikakve veze s pregovorima Demokrata i Demokratske partije socijalista.  
 Mi smo u situaciji danas da čujemo, ja znam da sam možda dosadan sa tim i moje su to 
kolege pominjale, da izvinite, kolega Aprcoviću, što vam ime pominjem, a danas Željko Aprcović, 
navodno najveći neprijatelj Demokrata, predlaže i zastupa amandmane Borisa Bogdanovića, 
Alekse Bečića, iz ostalih iz Demokratske Crne Gore. To vrijeđa nas kao kolege. Jednostavno ne 
možemo da imamo povjerenje u ljude koji pristaju na tako nešto. Časnije je bilo i poštenije da su 
došli ovdje večeras i rekli - mi se ne vraćamo u Parlament. Međutim, pošto smo danas, dali ove 
amandmane i dogovorili s DPS-om mislimo da je pošteno da to izglasamo i branimo, a ne da naše 
amandmane brane ljudi iz DPS-a. Kako će sjutra ne znam da pogledaju u lice onom svom 
doskorašnjem gradonačelniku Jokiću ti ljudi. Kako će da pogledaju u lice našoj koleginici Dragici 
Perović, baš me zanima?  
 To je zaista nešto što je skoro neshvatljivo i još jedna, ne manje bitna stvar, kad se ovo 
dešava? U momentu kad je naš kolega Medojević pokrenuo možda i najveću finansijsku aferu u 
suverenoj Crnoj Gori. Kad su počela hapšenja na sve strane, kad su počeli da padaju sve krupniji i 
krupniji ljudi i da se prozivaju oni iz samog vrha režima. U tom momentu, neko pravi dil sa DPS-
om, kakav god, ako je častan dil, zašto nijesu uključeni ostali iz opozicije. Zašto nama iza leđa? Ja 
znam da je ovo neprijatno da slušaju građani Crne Gore koji su opoziciono nastrojeni da slušaju 
ove priče koje pokazuju taj nesklad među nama. Ali, moraju da znaju bolje da znaju istinu i da 
znaju šta mogu da očekuju. Jer, nije poenta samo da dođemo do izbora, poenta je da ih dobijemo, 
a strah me  da na ovaj način  ćemo to teško izvesti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:34:07) 
 
 Hvala vam.  
  Poslanik Predrag Bulatović, a neka se pripremi poslanik Strahinja Bulajić, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (31.07.19 22:34:15) 
 
 Poštovani građani, dame i gospodo, 
  Ono što treba uočiti stvarno jeste činjenica da Demokratska partija socijalista se 
poigrava sa jednom perspektivnom, do danas perspektivnom od danas ne znam, mladom 
političkom partijom Demokratskom Crnom Gorom. Stvarno ironija politička da čovjek koji je zasio 



na fotelju gradonačelnika suprotno zakonu, suprotno svim političkim i drugim normama obrazlaže 
ono što je tajno iza leđa opozicije dogovorio činovnik Evropske komisije Orav, DPS i Demokrate. 
Orav i činovnici Evropske komisije, ovaj me Orav podsjeća na jednog Džonsona koji je kad sam 
bio predsjednik Socijalističke narodne partije koji je bio lobista Mila Đukanovića  obigravao oko 
poznate barake da završi poslove za DPS. Ja mislim da Orav ovdje nije završio posao ni za 
Evropsku komisiju nego za Demokratsku partiju socijalista, i on je vaš činovnik. Demokrate su u 
stvari pokušale da u jednom trenutku urade ovo što su uradili i izdali, rekao bih, jedan dogovor koji 
smo imali vezano za sporazum o budućnosti.  
  Poštovani građani, mi smo formirali odbor sa Demokratskom partijom socijalista i 
ugradili sve što treba u njemu i mogućnost da članom 11 se i formira vlada državnog jedinstva što 
traže neke opozicione kolege i se javno i napadaju nas demokrate.  
  Kad smo formirali taj odbor, uhapšen je Nebojša Medojević, na jedan brutalan način, 
i trebalo je uhapsiti i Milana Kneževića, i prekinut je dijalog. Pa mi bi bili licemjerji, mi bi bili ništa 
ljudi kada bismo sa vama vodili dijalog poslije toga što ste uradili i mi nijesmo vodili dijalog, nego 
smo se konfrotirali samo. Došla vam je afera Koverat i valjao se narod "ulicama" i bili ste uzdrmani 
vi i vaš šef. Nakon toga su počele vaše akcije, uključujući i osuda Milana Kneževića i Andrije 
Mandića pet godina. Šta se danas na današnji dan dešava? 
  Milivoje Katnić, onako sav kakav jeste održao je pres zbog afere fakture. To u ime 
čitavog Demokratskog fronta saopštava Nebojša Medojević. A i vi ste zaboravili, vaš komandant 
siva eminencija Milan Roćen je već mjesec dana kompromitovan nekim snimcima koji se 
objavljuju. To je udarilo u temelje vaše politike prije 13 godina. Derogiralo čak i moralni kredibilitet 
mnogih vaših funkcionera.  
  Dalje, Katnić je danas najavio da će da zaustavi aferu Koverat i da će da je arhivira. 
Slavobitno je rekao da ni vas ne benda ni za suvu šljivu i ako mu je zakonsko obaveza da dođe na 
ma koji odbor u Skupštini Crne Gore. 
  Na kraju, počeo je novi državni udar, optuživanjem Arona Šaviva, našeg konsultanta 
i na kraju, ona tri stvora koja su sudila Andriju Mandića, Milana Kneževića, po pet godina su 
podnijeli krivičnu prijavu protiv Andrije Mandića, zbog njegove završne riječi za ometanje pravde.  
  Poštovani građani, baš danas, se sve to dešava kada DPS predlaže u ime 
Demokrata izmjenu ovoga sporazuma. Tražite od nas da komentarišemo ove amandmane,  ajte 
molim vas tražite od nekog drugog. Samo jedan član ću da prokomentarišem.  
 Član 11, nas 39 su pred punim trgom  potpisali obavezu o tehničkoj vladi u kojoj je 1/3 
DPS, 1/3 NVO, 1/3 opozicija. Vi ste u ime Demokrata ili Demokrate zajedno sa vama derogirali 
ključni član 11 da sve što se dogovori unutar radne grupe, eventualno ako se dogovori, realizuje 
jedna vlada od najmanje godinu dana. To je sasvim dovoljno da kažemo da ste vi pomogli jednoj 
opozicionoj političkoj partiji, koja se zove Demokratska Crna Gora da se prevare građani koji su 
bili na trgu i gledali potpisivanje koje smo napravili. 
 Poštovani građani, Demokratski front nije poželjan sagovornik i partner. Zato i time ću 
završiti, imamo jasan stav o svemu,posebno pitanju i progonu Srpske pravoslavne crkve. Mi 
imamo jasan stav kojim jezikom govorimo srpskim jezikom, a ako neko govori drugim jezikom to 
će reći. Vaši saradnici u ovim amandmanima neće to reći. Mi imamo jasan stav o svom identitetu.I 
mi se ne stidimo da saopštimo naše stavove. Naše stavove, naši lideri plaćaju progon i čitav 
Demokratski front. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:39:38) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Strahinja Bulajić, neka se pripremi poslanik Aleksandar 
Damjanović. 
  Izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (31.07.19 22:39:50) 
 



 Pa evo imajući u vidu, sve što je prethodilo ovoj sjednici, razne dogovore, pregovore, 
razgovore, pa i ovaj Izvještaj Odbora za politički sistem, a i mnogo čega je rečeno povodom ove 
odluke, tako da ne želim da ponavljam. 
 Odlučio sam praktično u posljednjem trenutku, da potpuno promijenim izlaganje i pokušaću 
da govorim iz nekog drugačijeg ugla. Svaki čovjek ima svoj stil, i vjerujem da je sposoban da ga 
izgradi.  
 Takođe čovjek može, uvjeren sam, da izrazi svoj stil na više načina. Na primjer, polazim po 
mom mišljenju činjenice da po jednoj stvari možete postupiti na najmanje tri načina. Do vas je da 
odaberete kako ćete, koji način, da li hoćete da budete otmeni, korektni, ili drski folirant ili šta već. 
 Kaže se čovjek je stil odnosno stil je čovjek. Može se izraziti na više načina, ali vjerujem i 
političkom angažovanošću. Da li govorite istinu ili neistinu, da li ste zatvoreni ili otvoreni za 
saradnju, da li ste ovo, da li ste ono, a po mom skromnom sudu najružnije od svega je da li radite 
nekom iza leđa, a pri tom ne birate ni način da biste nekom nanijeli štetu u bilo kom smislu.  
 Tu nikako ne smijemo da zaboravimo, a s tim u vezi i pripadnost grupi,recimo, nekoj 
političkoj partiji, imam sasvim dovoljno životnog iskustva, da mogu da tvrdim da pripadnost grupi 
recimo političkoj partiji jeli kod mnogih podupire osjećaj da su bolji, pa i da imaju više prava od 
drugih.  
 Vjerovatno ta pripadnost i počinje sa željom za različitošću i postizanjem cilja za koji smo 
sami isuviše slabi. E, to može čini mi se da odraste u ono mi smo bolji ili mi imamo više prava, ili 
mi hoćemo tako, ili prosto može nam bit i  zato nećemo drugačije. 
 Ali, kad ljude spoji zajednička muka, zajednička diskriminacija kojoj su izloženi, a onda se 
pojave neki ljudi specifičnog stila i načina koji u saglasjju sa nekom drugom grupom, ali i 
pojedincima iz vana koje baš briga  za sve nas skupa jer Crna Gora njima predstavlja tek samo 
kusur u odnosima sa velikim i svi oni tako zajedno guraju nas negdje u maglu, gdje se ne može 
vidjeti realan cilj od opšteg nacionalnog interesa, već samo njihov, isključivo njihov cilj. Tada je to 
veliki i ogroman problem.  
 Sami pokušaj zloupotrebe nečije muke diskriminisanosti nema nikakvo opravdanje, a vi 
opet ponavljam, stil je čovjek, čovjek je stil. Kao što pojedinac ima ego, ego ima i grupa, recimo, 
određena politička partija samo što je u tom slučaju jači jer je energija u grupi bolja i jača, jedni 
druge održavaju i podržavaju, sa veoma rijetkim izuzecima. Danas je ljudima izgleda veoma  teško 
da budu obični, ni bitni ni nebitni. Večeras je ovdje u živom prenosu određenim političkim grupama 
izgleda sudbinski značajan sopstveni ego. Ali, uvijek, uvijek uz čast rijetkim pojedincima. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:43:38) 
 
 Sada riječ ima poslanik Aleksandar Damjanović, a neka se pripremi poslanik Branko 
Radulović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (31.07.19 22:43:49) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino,  da odmah iskažem stav Posebnog kluba poslanika, da pet 
opozicionih poslanika Posebnog kluba neće podržati predlog ove odluke, odnosno amandmane 
Demokratske Crne Gore ili amandmane DPS-a, pretočeno u amandman Odbora za politički 
sistem iz prostog razloga što se ovim amandmanima ide korak nazad u odnosu na ono što je 
definisano prošle godine u oktobru, gdje smo i tada iskazali svoju rezervu, da zbog rješenja koja 
su tada data u članu 11 odluke gdje je definisan model za implementaciju, a ne tehnička vlada. 
Nama ni to tada nije bilo naravno dovoljno da bismo dali podršku, a sada nam na pamet ne pada 
da damo podršku nečemu što je korak unazad sa ovim amandmanima.Dakle, otpao je i model kao 
mogućnost definisanja tehničke vlade sada se ide na nezavisno nadzorno tijelo koje veze nema sa 
tehničkom vladom i koje u stvari krši principe iz Sporazuma o budućnosti koji smo prije četiri 
mjeseca svih 39 poslanika potpisali javno na Trgu Ivana Milutinovića, po sred Podgorice. 
 Dakle, iz razloga i te da kažem i te prirode ali iz razloga jednog proceduralnog galimatijasa, 



koji nije stran u ovom domu gdje smo dobili amandmane  koje nema ko da obrazlaže, pa umjesto 
njih amandmane obrazlaže kompletan Klub Demokratske partije socijalista formalno kao 
amandmani Odbora za politički sistem. Na koje nije dao svoje mišljenje Zakonodavni odbor, a nije 
se izjasnio ni o amandmanima koji su i dalje u proceduri, a to su amandmani Demokratske Crne 
Gore zbog činjenice, da prosto večeras na sat vremena prije završetka proljećnjeg zasijedanja 
Parlamenta, nemamo čak ni odluku, iako se kuva vidim, vezano za Administrativni odbor koji je 
sada u 11 sati, valjda treba da odlučuje o imenima, pa se ovdje vrše konsultacije. Dakle, to ne ide 
u prilog dijalogu i građani treba da znaju da se ovdje večeras rade ružne stvari. Ružne stvari 
kojima je na žalost Parlament posto sklon i ružni dogovori i da vam pravo kažem kolege nije sve 
valjda u činjenici da se dođe do tih famoznih 54 poslanika koji će da dignu ruku za dvotrećinsku 
promjenu izbornog zakona. Da se nađe tih 12 heroja iz opozicije od nas 39 koji će dati legitimitet 
promjeni izbornog zakonodavstva i time ubiti u srž ono što je Sporazum o budućnosti i 
onemogućiti legitiman bojkot izbora ukoliko nema fer uslova za te izbore, a fer uslovi slobodni za 
slobodne izbore se  jedino mogu omogućiti jedino tehničkom vladom koju zahtijevamo kao 
Posebni klub poslanika od početka do oktobra prošle godine. Drago nam je što to radimo zajedno 
sa kolegama iz Demorkatskog fronta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:46:54) 
 
 Hvala vam, poslaniče Damjanoviću. 
 Pa da ali se rade strašno ružne stvari u Parlamentu, a vi imate i prekoračenje vremena i 
svega. Zato vodite računa kad govorite o tome.  
 Izvolite, završite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (31.07.19 22:47:06) 
 
 Dakle, i kolege iz Demokratskog fronta koji su radili u Odboru koji se nije proslavio koji je za 
osam mjeseci održao svega dvije sjednice, konstitutivnu i jednu, i gdje postoje neke neformalne 
radne grupe koje rade kako rade za koje niko ne zna šta rade.  
 Dakle, kolege koje su uhapšene nakon što je profunkcionisao Odbor su svjesne da od toga 
nema ništa.  
 Kolege iz Demokratske partije socijalista, i večeras ako izglasate ovo što su amandmani 
Demokratske Crne Gore, vi ćete to dobiti da u odboru funkcioniše ne više od desetak poslanika od 
39 iz opozicije. Mogu ovdje da kažem i da vam dam jednu vrstu ekskluzive. Ja sam imao 
komunikaciju sa kolegama iz Socijaldemorkatske partije koji su mi rekli da slobodno to ovdje 
iznesem da oni neće učestvovati u radu Odbora za izborno zakonodavstvo. Nadam se da ni 
kolege iz DF-a to raditi neće, imaće te kolega, završavam sa time, imaće te da u tom odboru 
učestvuju predstavnici ne više od desetak opozicionih poslanika, od nas 39 koji smo potpisali 
Sporazum o budućnosti. Ako je toš rješenje svega ovoga samo naprijed. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:48:15) 
 
 Poslanik Branko Radulović ima riječ, a neka se pripremi poslanik Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (31.07.19 22:48:19) 
 
 Građani Crne Gore, govoriću kao što mi je govorio đed, prađed, otac, kao što mi govori moj 
sin, kao što vaspitavam moga unuka. Konstituisan sam na nečemu što je moja radulovićka krv, što 
je moje porodično vaspitanje i ono što sam stekao u životu. Beskrajno volim Crnu Goru. Završiću 
svoj život s autopijom ili s nečim što ću postići u nekom pozitivnom smislu. Uvijek sam smatrao da 
se ljepota Crne Gore stvara u Crnoj Gori. Onaj koji nam donese ljepotu sa strane, kupuje to i radi 



na jedan ... način. Uvijek sam smatrao da mora da postoji, ako nema konsenzusa, ljudski i 
crnogorski dogovor, da mora da postoji prava alternativa u svakom smislu koja će poštovati Crnu 
Goru, koja će imati svoju viziju, koja će imati svoje rješenje, koja će imati svoj obraz, koja će imati 
svoju petlju, a da to ne zavisi od režima.  
 Sve sam učinio za to. Kada sam bio u Liberalnom savezu i Narodnoj stranci, posebno u 
Grupi za promjene i s velikom čašću Demokratskom frontu, Narodnoj slozi, izvinjavam se, život mi 
je bio dug, a biće i još duži. Sve sam učinio. Žrtvovao sam se. Pokušao sam da nikada ne uzmem 
od te Crne Gore ništa, da joj dam što više, da je napravim srećnom, da napravim nešto što je 
lijepo. Građen sam na nekoliko morala. Nikada nemoj da ukradeš, nikada, to je prokleto. Nikada 
nemoj da lažeš, to je još prokletije. Nikada nemoj da izdaješ, to je vječito prokleto i to ostaje crna 
mrlja potomstva, on je izdajnik, on je kukavica, on te izdao. To se pronosi kroz vjekove. Taj čovjek 
neće mu doći niko niti ima što da mu kaže, da leleče. Ima li što što nije uradio i žrtvovao 
Demokratski front, od protesta, od tuča.  
 Dvije stvari u mom nekom životu, radosnom i tužnom, ostaće. Proklet bio 29. novembar 
prošle godine kada je Crna Gora pokazala da nikada nije bila Crna Gora, da svoje prvake hapsi. 
Prokleta bila i noćašnja noć. Zašto kažem noćašnja noć. Nijesu manje Demokrati rodoljubi ovdje 
od onih što su kukavice i ne smiju da dođu ođe i da kažu svoj stav. Za te Demokrate bio sam 
dosta tolerantan, mladost, ludost, zanesenost, opijenost, misli s 20 godina neke prosječne ocjene 
da je čudo. Drugari, cijenim vas na određeni način. Volim da se pobijem s vama, volim da vas 
gledam u oči, volim da vam kažem, ali mislim da iza sebe imam tvrdi temelj, da imam zalogu od 
pozadi. Kada me neko od pozadi udari, znate li što mu uradim. Pljunem ga. To je moj stil. To je 
moja krv. Ti Demokrate to što su napravili.  
 Nikada nisam bio ponosniji nego na ovo. Znate li s kim sam šetao. S mojim Vasom. Mojom 
najvećom ljubavlju. To je moj unuk. Skraćeno ime moga oca je Vaso. S mojom Lolom. Obožavam 
moju snahu. Lola mi je snaha. S mojim Heterom psom. Ljudi, znate li kolika je ta bila ljepota na tim 
protestima. Vi to ne shvatate. Jednostavno niste nikada doživjeli. Perverzija je možda i na našim 
skupovima, a na vašim da ne zborim, ali tamo je bilo sve lijepo. Izdati to, biti prevarant je 
katastrofa.  
 Građani Crne Gore, dok postoji Demokratski front biće ...(Prekid) oni koji su izdajnici zovu 
se Demokrate i onaj Abazović i svi ostali koji uđu bez dogovora u ovakvu izdaju Crne Gore, bez 
prelazne Vlade jer nemate legitimitet, hiljade drugih stvari, iz volje građana Crne Gore nema 
slobodne Crne Gore. Bez slobodne Crne Gore nema pokretanja demokratskog točka. Bez boljih 
od boljih nema napretka Crne Gore, nema evropske Crne Gore. Ima samo uklete, proklete i moje 
velike tuge Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:54:01) 
 
 Hvala vam.  
 Poslanik Milan Knežević, pa poslanik Miodrag Lekić. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (31.07.19 22:54:09) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,   
 Ja ću se, poslije dužeg vremena, lično obratiti kolegama iz Demokratske partije socijalista i 
saopštiti neka je sa srećom o čemu se radi. O čemu se radi slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u? 
Prisustvujemo sklapanju braka pred matičarem Ivanom Brajovićem koji će večeras sklopiti Milo 
Đukanović i Aleksa Bečić. Kao što se u staroj Crnoj Gori birao i kum, kum je bio sinoć, donio je 
darove i nije ga zaspivao svu noć od uzbuđenja kao da će i on prisustvovati prvoj bračnoj noći, a 
kum nam je Aivo Orav iz Evropske komisije tj. iz čuvene demokratske zemlje Estonije ili Letonije, 
zbilja ne znam.  
 Kao što u staroj Crnoj Gori u znak nevinosti mlada mora da pokaže krvavi čaršav ujutro 
tako će i Demokrate sjutra crvene kravate baciti na sve crnogorske ulice i dokazati da su izgubili 
svoju političku nevisnost s Milom Đukanovićem. Milu Đukanoviću nije prvi put da se vjerava i da se 



razvodi. On ima pun harem ovakvim političkih vjerenica, ljubavnica i konkubina, ali svako ko je s 
njim legao jednu noć više ga nisu glasali ni u rođenoj kući.  
 Da bi došlo do ovog vjenčanja, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, moralo je da se dogodi 
jedno ubistvo. A koje je ubijen? Ubili su Džemala Perovića i Sporazum o budućnosti. Ubili su ga 
Aleksa Bečić i Milo Đukanović. Aleksa Bečić je držao Džemala Perovića, a Milo Đukanović je 
pucao u njega i pucao je u Sporazum o budućnosti koji je potpisalo 39 poslanika pred 20.000 ljudi. 
Pozivam Milivoja Katnića ako ne spava - tajnovidče, prije nego što pređeš u papsko bivstvo molim 
te istraži ovo Džemalovo ubistvo. Da li razlozi ovog ubistva, da li razlozi ovog skrnavljenja leže u 
ovim fiktivnim fakturama koje poput talasa zapljuskuju Crnu Goru ili poput cunamija zapljuskuju 
Fokušimu? Kao što čujem ovaj Lakić ima toliko faktura da bi mu pozavidio i bivši SDK koji su 
bezuspješno spaljivali nekoliko puta, pa se pominju i neke fakture za Demokrate i još neke koji su 
bili u njihovim glavnim odborima, i da li tu treba tražiti razloge ovog povratka.  
 Nije ovo prva opoziciona veleizdaja. Nije ovo prvo opoziciono skrnjavljenje. Nije ovo prvi 
Vuk Branković koji bježi iz boja i prihvata vazalstvo Mila Đukanovića. Ali ovo je jedna prvi put 
parlamentarna perverzija da Demokratska partija socijalista, čestitam vam, svašta ovdje govore za 
vas i da ste ovakvi i da ste onakvi, ali večeras ste pokazali da ste pošteni. Sedmoro poslanika 
DPS-a je večeras pristalo da izigrava poslanike Demokrata. Bilo bi pošteno da ste im stavili 
kravate svim ovim poslanicima iz Odbora za politički sistem i pravosuđe da se razaznajemo u ovoj 
mrkloj noći crnogorske demokratije pred sklapanje braka u ponoć pred matičarem Ivanom 
Brajovićem.  
 Slobodna Crna Goro, oni su se sve vrijeme dogovarali iza leđa, jer oni vole iza leđa, da 
prevare građane Crne Gore. Kada su trajali protesti nekoliko mjeseci i kada je objavljena koverta i 
kada sam bio u zatvoru četiri mjeseca i kada je Nebojša Medojević bio u zatvoru petnaest dana i 
kada smo Andrija Mandić  i ja osuđeni na po pet godina zatvora i kada su donosili Zakon o slobodi 
vjeroispovjesti i otimali imovinu Mitropolije crnogorsko primorske i Srpske pravoslavne crkve u 
Crnoj Gori oni su se dogovarali sa Demokratskom partijom socijalist. I sad se ta perverzija 
zaokružuje na način da su poslanika Željka Aprcovića kojeg su zvali "pajser" promovisao ali u 
švajser. on sad u ime njihovo sa crvenom kravatom  mitraljira prema ostatku opozicije koja je 
prevarena u ovoj sramnoj veleizdaji kakvu ne pamti Crna Gora. Vi slobodni građani i vi u ZIKS-u, 
ja znam da nas gledate i da znate da jedini Demokratski front spreman da izdrži sve ove ofanzive i 
da je ponovo vrijeme da usklikeno kao što smo klicali - Živio Demokratski front, mi ili on, nema 
povlačenja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 22:59:12) 
 
 Sada riječ ima Miodrag Lekić, par minuta, a onda poslanik Andrija Mandić. 
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (31.07.19 22:59:24) 
 
 Gledaoci koji su pratili pažljivo čitavu debatu su imali razloga da zaključe o mnogo čemu. 
Zaista, impresionira poslije ovog glasanja zaduženja zemlje od 500 miliona, ležernost vladajuće 
strukture i oko izbora gdje se negira čitav taj problem na koji ukazuju međunarodne organizacije. 
Međutim, imali smo i sukob u opoziciji, takođe ostavljam gledaocima da zaključe o svemu tome.  
 Ovdje je eksploatisan jedan tehnički momenat, amandmani kako su predati ima određenu 
neobičnost, priznajem, ali više o tome je govoreno, i to je eksploatisano. Je li tehnička vlada bila 
formirana? Da li je ona bila u ovom odboru koji je do sada postojao, koji je postojao zaslugom 
komunikacije između opozicije i vlasti? I te tehničke vlade nije bilo. Tehnička Vlada ima izglede da 
bude kada se kompletira opozicija u ovom odboru. Ona tada ima veće izglede da bude 
prezentovana na ozbiljan način i da bude ostvarena. Prema tome, ovo je jedna podvala, vrlo 
jeftina, da je nestala tehnička vlada. Pa nije je bilo u odboru do sada. Sada imamo izglede da 
koncetracijom snaga izborimo  tehničku vladu.  
 Još jednom oko uloge međunarodnog predstavnika. Ja pišem neke tekstove skromne i vrlo 



kritički govorim o međunarodnom faktoru koji funkcioniše u kombinaciji vrijednosnog i interesnog, i 
često je interesni faktor. Prema tome, ja nisam neko ko apriorno se oduševljava međunarodnim 
faktorom. Međutim, u ovoj komunikaciji koja je bila ovih dana predstavnik delegacije ambasador 
Orav je u predlozima koje je davao rekao da postoji opcija statusa kvo, da ništa ne radimo, da 
odbor se ne sastaje i on je rekao, to je opcija izaberite je ako je neophodno. Prema tome, niko nije 
forsirao, niti naređivao, niti je neko nekome obećavo.  
 Na kraju, ja bih htio, predsjedniče, informisan sam da u varijanti kompletiranja ovog odbora 
gdje članovi opozicije iz Demokratskog fronta, razumio sam, ostaju u odboru, da je došlo do 
odnosa snaga klubova i tako dalje i da ovaj klub u kojem sam ne bi trebao da ima kao do sada dva 
predstavnika nego jednog predstavnika, ako je to doprinos ovom potencijalno pozitivnom 
scenariju, ja koristim priliku da dam ostavku u tom članstvu i da gospodin Rudović ostane, kako bi 
bilo mjesta za druge snage opozicione. Ponavaljam, u tom odboru opozicione snage će biti 
najjače Demokratski front i Demokratska Crna Gora. Meni ostaje, i ovo govorim vrlo iskreno, želja 
da oni sarađuju, imaju potencijale, i mi ćemo, bili u odboru ne bili, pomoći i u tom smislu još 
jednom se zalažem za mogući pozitivni scenario u svemu ovome. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:03:17) 
 
 Hvala i Vama. 
 Poslanik Andrija Mandić ima riječ.  
 Molim vas, slušajte, nemate komentar zato što ste ubijedljivo prekoračili vrijeme uz naš 
dogovor koji je. Ne mogu nikako da vam dam komentar. Andrija Mandić ima sad riječ kao vaš 
poslednji diskutant i nakon njega kao poslednji diskutant DPS-a Željko Aprcović. 
 Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (31.07.19 23:03:52) 
 
 Poštovani građani,  
 Da mi je neko rekao u onom vremenu u kom smo vodili pregovore i kada smo zajedno sa 
onim ljudima koji su protestvovali u Podgorici, doći dotle da oni momci koji su na našim 
zajedničkim sastancima i, vjerujte meni vrlo simpatični, govorili onako ubjedljivo, povišenim tonom, 
sa velikom sigurnošću, sa čvrstim stavovima, napadajući dominatno u onom vremenu kotorske 
krize Ranka Krivokapića da je izdao opoziciono jedinstvo, da ćemo doći dotle da njihov 
arhineprijatelj iz Kotora gospodin Aprcović, koga su nazvali "pajserom", da bude predstavnik i 
zastupnik njihovih ideja u ovom parlamentu, ja ne bih vjerovao. Evo politika je takva. Imao sam 
prilike prije nego što je došlo do formiranja one prošle vlade, takozvanog Izbornog povjerenja da 
razgovaram sa Darkom Pajovićem, predsjednikom tada Pozitivne Crne Gore, on je želio da se 
čuje sa mnom. Ja sam ga ubjeđivao da ostane zajedno sa opozicijom, da ne pravi nikakve dilove 
sa DPS-om, ali me nije poslušao, ali taj duh negdje opozicione izdaje i opozicionih dogovora sa 
Demokratskom partijom socijalista na uštrb opštih opozicionih interesa mislim da i danas traje kao 
što je trajalo i u vrijeme Novaka Kilibarde i u vrijeme onih koji su željeli da sa Demokratskom 
partijom socijalista, prvenstveno sa Milom Đukanovićem kao najvještijim u tim dogovorima, 
naprave određene dogovore. To je veoma loše za opoziciju. I ono što je bitno za građane Crne 
Gore. Demokratski front će preispitati svoje učešće u  Radnoj grupi. Dakle, narednih dana, 
narednih nedelja, mi ćemo preispitati da li da učestvujemo u radu ove radne grupe, pa neka ova 
gospoda, njih desetak poslanika iz opozicije, zajedno sa vama iz Demokratske partije socijalista, 
ako eventualno donesmo takvu odluku, neka oni sa vama prave tu dvotrećinsku većinu za izmjenu 
izbornog zakonodavstva.  
 Mi ćemo da preispitamo, ne mislite valjda da ćemo da dozvolimo da budemo nadigrani, jer 
smo prethodnih dana slušali kako naš Marko Carević u Budvi sarađuje sa Demokratskom partijom 
socijalista, kako gospođa Kordić, rekao bih jedna od najboljih političara žena u Crnoj Gori, je 
navodno nešto problematična u odnosima sa DPS-om i ne radi u skladu sa opozicionim interesima 
u gradu Herceg Novom, da vidimo kako su se stvari na kraju razvile. Meni je žao što ovdje nisu i 



gospodin Bečić i gospodin Bogdanović, zašto ovdje nijesu svi oni poslanici Demokratske Crne 
Gore, jer mi smo imali šta sa njima da popričamo. Treba biti hrabar, treba biti odgovoran. Mi smo 
našu hrabrost plaćali hapšenjima, mi smo našu hrabrost plaćali gutanjem suzavaca, mi smo našu 
hrabrost plaćali zatvorskim kaznama, i to je Demokratski front i to je opozicija. Ali ako vi na prvoj 
krivini i prvom iskušenju pokleknete i stavite se na raspolaganju Demokratskoj partiji socijalista i 
Milu Đukanoviću onda imate i te kako veliki problem sa ljudima koji vas glasaju. Ja znam ljude koji 
glasaju za Demokratsku Crnu Goru. Mislite li da neki od njih koji su nekada glasali Demokratski 
front, a sada glasaju Demokratsku Crnu Goru da su srećni sa ovim potezima da gospodin 
Aprcović i sedam poslanika Demokratske partije socijalista ovdje u Skupštini Crne Gore iznose 
amandmane Demokratske Crne Gore kojim se urušava pozicija ujedinjene opozicjia i onoga što 
smo potpisali na onom trgu tamo u Podgorici? Naravno, da nisu srećni. Mislite li da će ti ljudi ostati 
tamo? Naravno, da neće ostati tamo, 20 ili 30 godina oni su opozicija i podržavaju svakoga ko je 
protiv Mila Đukanovića i ko je protiv Demokratske partije socijalista. Registrujemo da istovremeno 
sa ovom  operacijom sklapanja nekog novog partnerstva  sa dijelom jednim iz opozcije  kreće novi 
napad na Demokratski front, imamo novi napad kroz akciju državnog tužioca,pominjanje nekog  
Šaviva, nekih para, neka oni slobodno rade sve što misle da treba da rade,novi krivičnih prijava  
mi znamo i jedno, da mi nećemo odustati da ćemo istrajati na onome što je Nebojša Medojević, 
ovdje u ime svih nas  otvorio da se Milo Đukanović, i ova ekipa oko njega i njegov brat  i družina 
suoče sa rukom pravde i odgovoraju za ovo što je ovaj gospodin Lakić otvorio, vezano za 
šverc,kriminal,korupciju i neplaćanje  poreza. To neće proći tako što će neko na nas  prebaciti 
odgovornost i računati da ćemo mi sa Milivojem Katnićem i one tri metle tamo iz  Višeg suda  da 
raspravljamo. Mi znamo ko je naš glavni problem to su braća Đukanović i imamo informacije iz 
Demokratske partije socijalista, imamo informacije iz vašeg jednog krila ko upravlja  sa čitavim 
ovim procesom  i ko stoji iza ovakvog napada Demorkatski front sa željom prosto da nam zatre 
porodice. 
 Dakle, poštovani građani Crne Gore, žao nam je što je jedan dio opozicije pokleknuo, žao 
nam je što se jedan dio opozicije podao i predao Demokratskoj partiji socijalista,ali mi znamo da 
oni građani koji glasaju za opoziciju oni će znati da te koji su izdali ostave kao što su ostavili Darka 
Pajovića  i Novaka Kilibardu i stanu uz one koji će da se bore do kraja protiv ov og totalitarnog 
režima.Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK  IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:10:00) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslednji diskutant  poslanik Željko Aprcović. 
 Izvolite. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 23:10:08) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče. 
           Uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
 Ukoliko ima neko od građana u ponoćne sate da prati prenos zasijedanja naše Skupštine. 
 Evo prvo bih krenuo od zadnje teze koja je iznesena  ovdje od kolega iz opozcije da DPS 
ima neka dva ili tri krila, ja želim da istaknem samo da građanima pojasnim da DPS nikad nije bio 
jedinstveniji,a što pokazuju svi rezultati izbornih procesa koji su u prethodnom periodu odrađeno 
na nivou Crne Gore, i koji će ubuduće pokazati još jaču, još dominatniju političku snagu 
Demokratske partije socijalista.  
 Ono što bih istakao i zbog čega se javio za završnu riječ, jeste da sam većeras odnosno u 
prethodnom periodu nazivan Željko Aprcović, pajser i volio bih da mi neko većeras iz ove 
Skupštine iz opzicionih klupa da neki pajser da vidim kako sam ja i na koji način radio to što 
nijesam radio,a Vi želite da prikažete javnosti Crne Gore. Ko je katančio grad,ko je oko grada 
stavljao lance  i koje skidao te lance? Skidali su, gospodo moja, građani Kotora.Treba da Vam 
bude jasno da ono što se dešavalo u Kotoru u tim trenucima  u tim danima to prosto ni jedna 



demokratija na svijetu nikada u istoriji demokratije nije zampantilo, da se pečati Skupština, da se 
postavljaju kantanci, da pritom nemate rješenje nadležnog državnog organa ili nadležnog suda. Ja 
sjutra očekujem  na političkoj  sceni Crne Gore, odnosno u tri grada  Budvi, Herceg Novom ili 
Beranama da dođe do raskida koalicije koja se ne pricipijelna  pokazala već na samom njenom 
ofomljenju. O tome dovoljno govori dobro i Kotor, interesatno će biti kako  i na koji način će se 
politički subjekti koji su se razjedinili u smislu toga da nemaju iste političke ideje  ponašati sjutra 
kažem u ta tri grada gdje vrše vlast. Ono što bih želio da istaknem, da u Kotoru od prvog trenutka 
kada je formirana vlast u februaru 2017.godine, ta vlast je ličila na sve izuzev na dogovor ljudi koji 
žele da svojim radom pokažu građanima kako zaslužuju da vode  grad kakav je Kotor.  
 Moram reći, gospodo, da se moramo svi prisjetiti vlade izbornog povjerenja, koja vas u 
cjelosti demantuje kako i na koji način  Demorkatska partija socijalista  osvaja izbore, odnosno 
kako Vi želite prikazati građanima Kotora se koriste resursi državni, u smislu dobrog izbornog 
rezultata. Neki od kolega poslanika su pokrivali izuzetno značajne  funkcije. Takođe neki od 
kolega poslanika po vertikali su kontrolisali  određene pravne subjekte odnosno jedinice lokalne 
samouprave i jedinice  čiji je osnivač država Crna Gora. I šta su vidjeli u tim kontrolama? Vidjeli su 
zakonitost,vidjeli su neutemeljene tvrde vaše da se upravo kroz zloupotrebu tih resursa dolazi do 
kvalitetnih izbornih rezultata,2016.godine  kad se dešavaju izbori koji, još jedanput podvlačim, 
ODIR i OEBS proglašavaju za vrlo kvalitetane iz razloga što nikada veći broj posmatrača nije bio u 
odnosu  zanemarujući 2006.godinu, u odnosu na 2016.godinu, kada kažu da se po 
najsavremenijim  standardima  izborni procesi obavljeni, i da su svi oni koji su učestvovali u 
izbornim procesima potpisali zapisnike. Šta se hoće postići sa ovom diskusijom? Želi se mimo 
izbora dobiti ono što ne pripada ni u jednoj demokratiji  na svijetu. Želi se tehnička vlada. Koja 
tehnička vlada? Hoćemo li takav princip da uvedemo nakon nekih izbora, hipotetički, ako 
Demaokratska partija socijalista  sa svojim koalicionim partnerima  izgubi vlast i onda bi trebala 
Demokratska partija socijalista  da zalegne  ispred nek Skupštine da li gradske, da li državne, da 
ne dozvoli nego da traži da se tehnička vlada oformi kako bi opet u nekom izbornom procesu 
dobili šansu. 
 Završavam sa time. 
 Devet amandmana koje je podnijela Demokratska Crna Gora,su oni amandmani koji su 
trebali da ostvare cilj i interes  osnivanja privremenog radnog tijela, da svi zajedno razgovaramo o 
setu izbornih zakona i da zajednički dođemo do rješenja kako bi već jedan put konačno priznali 
rezultate izbora, i priznali da Demokratska partija socijalista  dobija samo izbore na zakonito na 
tom načinu.Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:15:14) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, diskutovali su svi prijavljeni diskutanti. Bilo je korektnosti i u redovima 
poslaničkog Kluba DPS-a, jer je jedan broj njihovih diskutanata odustao, prijavljenih diskutanata. 
 A ja ću u cilju racionalizacije da vrlo kratko saopštim kao predlagač, i eto vrlo kratko i 
završnu riječ da uvijek se pokaže da je dijalog dobra stvar, i dijalog u kom pokažemo naše 
neslaganja, izrazimo tenzije, i izrazimo želju, prije svega, da pomognemo da Parlament 
funkcioniše u punom sastavu. Ako je ova rasprava dovela do toga da pokrenemo sa jednog 
nerada Odbor za izborno zakonodavstvo ja ću biti veoma zadovoljan. U svakom slučaju, drago mi 
je da sam ja mogao u ovakvom roku kratkom, posle korektnih konsultacija na Kolegijumu zakazati 
sjednicu.  
 Mi ćemo sada odmah završavam rasporavu po ovoj tački dnevnog reda  i odmah ćemo se 
o njoj izjasniti.Prije prelaska na drugu tačku dnevnog reda. 
 Znači, sad se izajšnjavamo o Predlogu odluke  o izmjeni Odluke o obrazovanju Odbora za 
dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Zakonodavni odbor je podnio dva amandmana koji su sastavni dio predloga odluke.Odbor 
za politički  sistem pravosuđe i upravu deset amandmana, amandman jedan je sastavni dio 
Predloga odluke, a o ostalim amandmanima treba glasati. 



 Poslanici Slaven Radunović, Branka Bošnjak i Milun Zogović jedan amandman o kojem 
treba glasati, a za koje je Zakonodavni odbor ocijenio da nije pravno prihvatljiv. 
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kojima treba glasati. 
 Ima riječ pretpostavljam da će gospodin Aprcović, dati, ali molm Vas, zajedničko saopštenje 
o amandmanima Odbora. 
 Izvolite. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 23:17:30) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče. 
 S obzrom na činjenicu da se amandmani prošli Odbor za politički sistem i da prestavljaju 
kreaciju odnosno predlog sedam poslanika koji participiraju radu Odbora za politički sistem 
pravosuđa i upravu iz DPS-a,vrlo kratko jedan amandman se odnosi na rokove koje ste Vi 
predložili u vašoj Odluci o  izmejnama i dopunama Odluke koja predstavlja sastavni dio predloga 
... 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:17:58) 
 
 Ne obrazlažete jer sam  ja taj prihvatio,govorimo o ovim koje nijesam prihvatio. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (31.07.19 23:18:04) 
 
 Drugi amandman je u nazivu Predloga odluke riječ o izmjeni Odluke zamijenio sam riječima 
o Izmjeni i dopuni Odluke,  sasvim logično, iz razloga što smo odluku dali, odnosno dali neke nove 
elemente koji će omogućiti radnoj grupi da kvalitetnije obavlja svoj posao. 
 Treći amandman, naziv Odluke o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva. Odluka o obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu reformu. Mislim da to ništa ne 
smete iz prostog razloga što jeste želja svih nas da upravo kroz set zakonskih rješenja 
sveobuhvatno izvršimo reformu zakonskih okvira.  
 Amandman četiri, u članu 1 Odluke, riječi "dalje reforme izbornog i drugog zakonodavstva" 
zamjenjuje se riječima "sveobuhvatno" ono korespondira sa amandmanom boroj tri. 
 Amandman pet, u stavu 2 tačka 1 glasi: implementacija svih preporuka OEBS-a i ODIR-a 
povodom parlamentarnih izbora 2016. godine i predsjedničkih 2018.godine, saglasno važećem 
Ustavu Crne  Gore, želim da kažem da su OEBS i  ODIR dali u svojim preporukama određen broj 
koji implementira u predhodnom periodu. Kažemo, u članu 4 stav-tačka 1 alineja 1, mijenja se i 
glasi: Implementacija preporuka OEBS-a i ODIR-a" i kažem, to su svi oni članovi, odnosno svi oni 
amandmani koji ustvari trebaju da znače poboljšanje teksta Predloga odluke. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:19:35) 
 
 Izjašnjavamo se, kolege, o amandmanima.  
 Stavljam na glasanje amandman 2. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nema glasova protiv, četiri uzdržana, pa 
konstatujem da je amandman prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 3. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nije bilo glasova protiv, četiri uzdržana, pa 
konstatujem da je amandman prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 4. 
 Izvolite. 
 Hvalal vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nije bilo glasova protiv, četiri uzdržana, 



amandman je prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 5. 
 Izvolite. 
 Hvalal vam, glasala su 44 poslanika, 37 za, nula protiv, sedam  uzdržanih. Konstatujem da 
je  amandman 5 prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 6. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, ukupno 44 glasa, 39 za, nula protiv, pet uzdržanih. Konstatujem da je 
prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 7. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nije bilo glasova protiv, četiri uzdržana. 
Konstatujem da je amandman 7 prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 8. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 43 poslanika, 39 za, nula protiv, četiri uzdržana. Amandman je 
prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 9. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nije bilo glasova protiv, četiri uzdržana. 
Konstatujem da je amandman prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 10. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 44 poslanika, 40 za, nula protiv, četiri uzdržana. Amandman je 
prihvaćen. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o amandmanu poslanika Radunović, Bošnjak i Zogovića. 
 Stavljam na glasanje ovaj amandman. 
 Obrazloženje, izvinjavam se. 
 Predlog za obrazloženje poslanik Radunović. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.07.19 23:24:22) 
 
 Znači, naš amandman se odnosi na ispunjenje zahtjeva  i onih građana sa protesta i 
komplet ostatka opozicije, van ovih koji su se dogovorili sa DPS-om. Znači, implementaciju i 
nadzor u realizaciji dogovorenih rješenja sprovodiće tehnička vlada. Odbor će definisati sastav 
tehničke Vlade pridržavajući se principa o ravnomjernoj participaciji u njoj između stranaka koje 
čine aktuelnu Vladu, stranaka  parlamentarne opozicije i nestranačkih ličnosti. 
 Obrazloženje: 
 Tehnička Vlada sastavljena po proncipu koji je predložen našim amandmanom jedan je od 
elementarnih uslova za stvaranje ambijenta koji bi mogao da dovede do slobodnih i fer izbora čiji 
bi rezultati bili priznati od svih učesnika izbornog procesa.  
 Samo da iskoristim priliku, pošto imam još malo vremena. Istina je da ni prethodna odluka 
nije sadržavala ovakav član, ali u međuvremenu se desilo potpisivanje ugovora s građanima od 
strane nas iz opozicije, i normalno je da koristimo ovu priliku kad se amandmanima mijenja ta 
Odluka, da predložimo tehničku vladu, a na žalost u ovom amandmanu 10 koji je malo prije 
prihvaćen, koji je obrazložio gospodin Aprcović, a napisali u Demokratskoj Crnoj Gori, nudi se već 
rješenje i ono glasi: Odbor će definisati model za obrazovanje nezavisnog nadzornog tijela za 
praćenje dosledne primjene usvojenih zakona i podzakonskih akata, te ostvarivanje prava i 
sloboda učesnika u izbornom procesu.  
 Znači, kad ovaj komitet bude izabrao ovo nadzorno tijelo, više se o tehničkoj vladi neće ni 
pričati. E, u tome je problem, a ne, ima li ga ili nama u prethodnom rješenju. Znači, sa ovim 
rješenjem, sa ovim novim članom koji je prihvaćen strah me da od tehničke vlade neće biti ništa, a 
onda ni od izbora. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:26:40) 
 
 Hvala vam. 
 Stavljam na glasanje amandman poslanika Radunovića, Bošnjak i Zogovića. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 62 poslanika, 20 za, 41 protiv, jedan uzdržani. Konstatujem da 
amandman nije prihvaćen.  
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ova 
Odluka stupi na snagu danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore".  
 Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, odnosno da se obezbijedi 
kontinuitet u radu Odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti, da ova Odluka stupi na snagu danom 
objavljivanja u "Službenom listu". 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasala su 43 poslanika, 42 za, nije bilo glasova protiv, jedan uzdržan, pa 
objavljujem da je Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti da ova odluka stupi na snagu 
danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 



 Predlog odluke u cjelini. Izvolite. 
 Konstatujte da ste. 
 Glasala su 44 poslanika, 42 za, nije bilo glasova protiv, dva uzdržana, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog odluke o izmjeni odluke o obrazovanju odbora za dalju reformu 
izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Poštovane kolege sad vas obavještavam da je Željko Aprcović, podnio ostavku na funkciju 
poslanika, pa saglasno Poslovniku Skupština objavljuje da Skupština konstatuje ostavku čijom 
prestaje mandat poslanika o čemu ćemo obavijestiti Državnu izbornu komisiju radi sprovođenja 
postupka popune upražnjenog poslaničkog mjesta 
 Kratka pauza, da bi Administrativni odbor pripremio drugu tačku dnevnog reda.  
 - Pauza - 
prazna traka 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (31.07.19 23:53:31) 
 
 Poštovane kolege, 
 Prvo, pod tačkom Izbor i imenovanja imamo, da se razrješava dužnosti član 
Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore Branko Čavor, a za članicu Administrativnog 
odbora se bira Aleksandra Vuković. 
 Otvaram raspravu po toj tački dnevnog reda. 
 Glasamo. 
 Otvaram glasanje. 
 Ko je za? 
 Glasao je 41 poslanik, 41 za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. Konstatujem da smo za 
članicu Administrativnog odbora izabrali Aleksandru Vuković. 
 Predlog odluke o razrješenju i izboru predsjednice i razrješenju i izboru jednog člana 
Zakonodavnog odbora. 
 Administrativni odbor je predložio da se dužnosti predsjednice Zakonodavnog odbora 
razrijši Marta Šćepanović, dužnosti članice Odbora razriješi Jovanka Laličić.  
 Za predsjednicu Odbora izabere Jovanka Laličić, za člana Odbora izabere Dragutin 
Papović. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, svi su glasali za, nije bilo protiv i uzdržanih. Objavljujem da je Skupština usvojila 
Predlog odluke.  
 Predlog odluke o razrješenju predsjednika i izboru predsjednice Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu. 
 Administrativni odbor je predložio da se dužnosti predsjednika Odbora razriješi Željko 
Aprcović, a za predsjednicu izabere Marta Šćepanović. 
 Otvaram glasanje.  
 Hvala vam, glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je uvojena Odluka. 
 Predlog odluke o razrješenju i izboru predsjednika i razrješenju jednog člana Odbora za 
bezbjednost i odbranu. 
 Razrješava se Obrad Mišo Stanišić za predsjednika Odbora, dužnosti člana Odbora 
razriješi Branko Čavor, a za predsjednika Odbora izabere Branko Čavor, a za člana Odbora 
izabere Mihailo Anđušić. 
 Izvolite.  
 Hvala vam,  41 glas, svi za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. Konstatujem da je usvojen 
Predlog odluke. 
 Predlog odluke o razrješenju člana i izboru članice Odbora za ljudska prava i slobode. 
 Člana Odbora da se razriješi Mihailo Anđušić, a za članicu Odbora izabere Branka 
Tanasijević. 
 Izvolite. 



 Hvala, 41 za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. Konstatujem da je usvojeno.  
 Tri člana Odbora za antikorupciju, Željko Aprcović, Obrad Stanišić i Branka Tanasijević se 
razrješavaju, a za članove Odbora biraju Andrija Nikolić, Nikola Divanović i Zvonko Vuković. 
 Izvolite.   
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo protiv i uzdržani, usvojen je Predlog 
odluke. Čuli smo da je Željko Aprcović podnio ostavku.  
 Nakon sprovedenog postupka saglasno članu 104 stav 5 i 8 opredeljuje se da sa  liste 
sigurnim korakom mandat pripada Neli Savković Vukčević, konstatujemo to. 
 Predlog odluke o razrešenju člana izboru članica Adminstrativnog odbora da se razriješi 
Branko Čavor, a to smo rekli za Administativni odmor, to smo već uradili. Za postupak i 
privatizaciju razriješi Branko Čavor, a za predsjednika komisije izabere Nikola Divanović.  
 Stavljam na glasanje. Svi su glasali za. Predlog Odbora o razrešenju predsjednice  i o 
razrešenju jednog člana izbora jednog člana Zakonodavnog odbora. Razrešava se Marta 
Šćepanović i Jovanka Laličić, a za predsjednicu Odbora izabere Jovanka Laličić , za člana Odbora 
izabere Dragutin Papović. Izvolite. 
 Da li je Administrativni odbor to razmatrao? Za popunu Odbora privremenog odbora? Molim 
vas, ne. Ponoć je. Proceduralno, ali ne usvajamo, jer smo završili zasijedanje. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (01.08.19 00:00:52) 
 
 Predsjedniče, zahvaljujem vam. 
 Ja sam zakazao sjednicu kada su bili stvoreni uslovi da se održi sjednica. Na sjednicu drupi 
put, zapravo zakažem od kad postoji ovaj saziv, je Administrativni odbor radio u punom sastavu. U 
punom sastavu koji podrazumijeva da se spriječi da Administativni odbor donese odluke za 
popunu upražnjenih mjesta, shodno raspravi koju smo održali ovdje tri, četiri sata. Demokrate su 
dali Predlog za popunu Odbora, gospodin Miodrag Lekić je podnio ostavku i čim sam počeo da 
konstatujem te dvije stvari tražili su da rasprave gospodin Zogović, gospodin Đukanović i gospođa 
Branka Bošnjak sa ciljem da pređe 12 sati i mi da ne donosimo odluku. Molim vas, pa ja sam 
vodio sjednicu. Logično je. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:01:53) 
 
 Molim vas, poslaniče Škrelja, znači mi smo završili ovo zasijedanje, sad ćemo se samo 
objasniti. To kakva je namjera bila poslanika koji su diskutovali, to je njihovo pravo, apsolutno 
njihovo pravo. Samo molim vas, da saslušamo poslanika Škrelju, pa ćemo saslušati i poslanika 
Mandića. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (01.08.19 00:02:13) 
 
 Znači ovako,  i dobili smo protokolirani, zavedeni dopis od kluba Demokratska Crna Gora 
đe piše - saglasno odluci obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva podnosimo Predlog da se za članove Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i 
drugog zakonodavstva Skupština Crne Gore izaberu Momo Koprivica, poslanik Demokrata i 
Danilo Šaranović, poslanik Demokrata. Nakon što je  gospodin Miodrag Lekić podnio ostavku, 
stvorili su se uslovi i oni zauzimaju svoja mjesta. Znači, niko ne zauzima ničije mjesto, Front ima tri 
mjesta, njima pripadaju ta mjesta, ali cilj je bio da se prelazi 12 sati, to je moja subjektivna ocjena 
da se prelazi 12 časova, da ne bismo donijelu ovu odluku iako se vas to ne tiče.  
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:03:08) 
 
 Hvala vam, poslaniče Škrelja. 
 Poslanik Mandić, izvolite. 



 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (01.08.19 00:03:13) 
 
 Kolege iz Demokratske Crne Gore i vi koji glasate za tu stranku, evo šta znači partnerstvo s 
Demokratskom partijom socijalista. Prevarili su vas kao somove. Oni su mogli da održe ovaj odbor 
i ranije. Nisu morali da uđu u 12 sati, mi nikakvu opstrukciju nismo pravili, samo smo predložili 
kolegama koji imaju Poseban klub, koji imaju na osnovu matematike i mogu da predlože jednog 
kandidata da to urade, ali ovo je svakome onome koje radio sa Demokratskom partijom socijalista. 
Tako je bilo Novaku Kilibardi, tako je bilo Slavku Peroviću, tako je bilo Ranku Krivokapiću, tako će 
biti Ivanu Brajoviću. A i vi kolege, mladi ste ljudi, mislite da je pred vama politička budućnost. Ako 
mene slušate, bježite koliko vas noge nose od ovog čuda, jer Demokratska partija socijalista nije 
pošten ortak, a vi ste nastupili dosta naivno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:04:16) 
 
 Želite proceduralno, izvolite. Poslanik Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (01.08.19 00:04:28) 
 
 Mi nikoga prevarili nijesmo, nego smo pokazali spremnost da ono što je bilo cilj vanrednog 
zasijedanja i ono što je bilo cilj priče od četiri sata pretočimo u papir i završimo onako kako 
dolikuje jednom Parlamentu. Mi vi niste dozvolili da ja to saopštim, ali je očigledna bila namjera da 
se sjednica ne završi, jer ovo je 71. sjednica, nije prva da se na takav način postupa. i znači to je 
71. sjednica. Mi smo mogli da završimo za pet minuta sjednicu. Možete li da mi dozvolite još 30 
sekundi? Ja samo hoću da koristim priliku  kao predsjednik Administrativnog odbora i kao član 
Odbora za bezbjednost i odbranu zahvalim gospodinu Obradu Mišu Stanišiću, na korektnoj i 
dosadašnjoj saradnji u Parlamentu i Odboru. Ja znam da će Parlament izgubiti jednog vrlo vrsnog 
poslanika, ali će dobiti Crna Gora jednog izvanrednog zastupnika u ambasadi kao i gospodinu 
Željku Aprcoviću na funkciju predsjednika Opštine Kotor i da im poželim dobro zdravlje i sve 
najbolje. Što se te sjednice tiče to je jasno, za pet minuta sjednica bi bila završena. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:06:02) 
 
 Proceduralno Andrija Mandić, pa Nikola Rakočević. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (01.08.19 00:06:07) 
 
 Poštovani građani i poštovani predsjedniče, vama se obraćam, 
 Ova sjednica je kasnila tri sata, bila je zakazana u 17 sati. Dakle, postojalo je dovoljno 
vremena da nije bilo namjere da se ovako završi kako se završila. Dakle, tri sata je kasnio početak 
sjednice da bi se sad raspravljalo o sekundama i o pet minuta i o tri minuta. Ne pomaže ni Orav ni 
Han.To je administracija koja odlazi, dolaze novi iz Evropske unije, a oni će pretpostavljam 
potpuno drugačije posmatrati ove stvari, a naše mlade kolege treba da znaju da im je opozicija 
mnogo bliža od gospodina Škrelje koji je ovako pokušao da ih zastupa i kojim je ja vjerujem nanio 
veliku političku štetu. 
 
 
 PRESJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:06:54) 
 
 Poslanik Nikola Rakočevič, proceduralno. 



 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (01.08.19 00:06:58) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Dakle, bez ikakve namjere da koga ovdje zastupam, samo da prosto informišemo javnost 
šta se zapravo desilo i šta će se dešavati dakle, ispred Demokratske partije socijalista da 
obavijestimo javnost. Dakle, da smo stvorili uslove, da popunimo Odbor sa novim članovima, da je 
zahtjev od kluba poslanika Demokratske Crne Gore došao u 15 minuta do 12, nakon što smo 
završili raspravu. O tome me obavijestio predsjednik Odbora Luiđ Škrelja. Mi smo mogli u 15 
minuta da donesemo odluku i na Administrativnog odboru. Međutim, poslanici Demokratskog 
fronta su došli da otvore diskusiju da bi se to oteglo do ponoći. I to je njihovo legitimno pravo. 
Skladno Poslovniku htjeli su da naprave tu vrstu opstrukcije, i to je potpuno legitimno i u redu. Ono 
što vas obavještavam ispred Demokratske partije socijalista i vjerujem i koalicionig partnera da 
ćemo u zakonskom roku zakazati vanrednu sjednicu Skupštine i dakle, uoči vanredne sjednice 
Skupštine na Administrativnom odboru usvojiti odluku, a na vanrednoj sjednici Skupštine usvojiti 
ono što je svakako obaveza ovog doma, a ne način da zastupamo bilo koga. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.08.19 00:08:11) 
 
 Hvala vam. 

Poštovane kolege, mi smo u ponoć završili proljećnje zasijedanje 
Skupštine. Svi znate koje su vam poslovničke mogućnosti, prema tome, 
vidjećemo šta će se dešavati. Meni je drago što smo konačno dobili 
izraženu želju kroz predloge još jedne partije da učestvuje u radu 
privremenog Odbora za reformu izbornog i drugog zaknodavstva. Hvala 
vam. 
 
 


